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برای تحقق شعار امسال دولت باید چند اقدام اساسی 
از جمله پرهیز از قیمت گذاری دستوری، تک نرخی کردن 
ارز، کاهش مالیات تولید، ترمیم روابط بین الملل و .. را در 

دستور کار خود قرار دهد.
سال 1403 ســال جهش اقتصادی با مشارکت مردم 
نامگذاری شد تا همچون ســال های اخیر، گویای تاکید 
عالی ترین مقام کشور بر ضرورت بهبود وضعیت اقتصادی 
باشد. طی بیش از یک دهه گذشته شعارهای سال همگی 
اقتصــادی بوده و در هر کدام از آن ها به نوعی بر اهمیت 
فعال تر شــدن بخش خصوصی و جلب مشارکت مردمی 

تاکید شده است.
ناگفته پیداســت کــه در این شــرایط، باید کاهش 
تصدی گری حاکمیت در امــور اقتصادی و جلب اعتماد 
مردم و بخش خصوصی در دســتور کار دولت قرار گیرد. 
تحق این امر مســتلزم رعایت نکاتی است که در ادامه به 

آن ها اشاره می کنم.  
به نظر می رسد، پرهیز از قیمت گذاری دستوری کالاها 
و خدمات یکی از اساســی ترین اقدامات است. متاسفانه 
قیمت گذاری دستوری، بیماری مزمن ساختار اقتصاد ایران 
است. در همه دوره ها گروهی معتقد بوده اند که می توان 
مســائل حوزه اقتصاد را با دســتور و فرمان حل کرد. اما 
تجربه این سال ها نشان داده، نمی توان بدون اتکا به علم 

اقتصاد از روی موانع اقتصادی جهش کرد.
وجــود نظام چندنرخی ارز، از مشــکلات اصلی دیگر 
ساختار اقتصاد در ایران است. واقعیت این است که برای 
حرکت در مســیر توسعه تولید و صادرات، چاره ای به جز 
تک نرخی کردن ارز نداریم. راه برون رفت از شرایط فعلی، 
تولید با ارزش افزوده بیشتر و تولید دانش بنیان است. اما با 
وضعیت فعلی نرخ ارز نمی توان به این سمت حرکت کرد.

رویکرد دولت برای افزایــش میزان مالیات و عوارض 
تولیدکننــدگان و بخش مولد اقتصاد، سیاســت دیگری 
است که نیازمند تجدینظر اساسی است. در قانون بودجه 
1403، بیشــتر اتکای دولت بر مالیات و عوارض است که 
این خطای بزرگی بوده و نیازمند مداقه و بازنگری است. 
در کشور ما بخش های غیرمولد اقتصاد که به سفته بازی 
مشغول هســتند هیچ وقت به درستی نسبت به پرداخت 

حقوق دولت اقدام نمی کنند.
امیدوارم یک بار برای همیشه دولت به این موضوع توجه 
ویژه داشته و مالیات را به حق و متناسب با نوع فعالیت ها 
دریافت کند. روشن است که هرچقدر تولید کالا و خدمات 
در این کشور بیشتر رونق بگیرد، تولید ناخالص ملی بیشتر 
افزایش یافته و اشــتغال زایی بیشتری اتفاق می افتد و به 
دنبال آن، فقر نیز کاهش خواهد یافت.اقدام اساسی دیگر 
تعیین تکلیف روابط با شــرکای خارجی اســت. موضوع 
تحریم ها اگرچه به خودکفایی ما در برخی صنایع کمک 
کرده است اما در مجموع، موجب عقب ماندگی ما از کاروان 
توسعه و صنعت جهانی شده است. امروز ما در حال تولید با 
موج سوم فناوری و صنعت دنیا هستیم؛ در حالی که دنیا 
در حال پشــت سر گذاشتن موج چهارم و پنجم فناوری 
اســت. برای جبران این عقب ماندگی چاره ای جز ترمیم 
روابط بین الملل خود نداریم.نکته پایانی و پراهمیت تر اینکه 
باید ســهم بخش خصوصی از کیک اقتصاد ایران افزایش 
یابد و این امر بدون جذب سرمایه گذاری داخلی و خارجی 

محقق نخواهد شد.

یادداشت

خطیر باید 
دل نکونام را 
به دست بیاورد!

 مقاصد
  صادراتی
 اصلاح می شوند

دلار دست انداز 
طلای جهانی 
شد

حفظ و صیانت از نیروی کار، 
اساس توسعه ملی و جهش تولید

 مصرف برق را کاهش دهید
جایزه ببرید

برداشت نخستین خوشه های 
گندم برای تحقق

فرش؛ توان اعتلای نام صنایع 
دستی آذربایجان غربی را دارد

تولید محصولات کشاورزی من جمله گندم به 
دلیل سهم بالای این محصول در سفره خانوار 

ایرانی  همواره از اهمیت وافری نزد...

مشترکانی که در تابستان امسال مصارف برق 
خود را نسبت به سال قبل کاهش دهند، علاوه بر 

برخورداری از پاداش   ...

صولت مرتضوی وزیر تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی در یادداشــتی به مناسبت هفته 

گرامیداشت کار و کارگر، از برنامه ها...

نامهربانی با فرش آذربایجان غربی حاصل دست 
هنرمندان بی نظیر،حیات این هنر را کمرنگ 

کرده و سایه سنگین تحریم های ظالمانه، ...
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معرفی ۱۰ هزار واحد خالی به سازمان امور مالیاتی

مذاکره برای تامین 
مالی 3 پروژه جدید 
از سوی بانک توسعه 
اسلامی

معرفی ۱۰ هزار واحد خالی به سازمان امور مالیاتی
مرتضی قدیمی  -     مدیرعامل شهر جدید پرند از آمادگی تحویل 4 هزار واحد مسکونی تا تابستان خبر داد و گفت: آورده متقاضیان این واحدها حدود 700 میلیون تومان بوده که میانگین ساخت متری 10 میلیون 

تومان برآورد شده است.

سال گذشته در شهر 
جدید پرند به صورت 

فشرده 13 هزار 
واحد مسکونی خالی 
شناسایی و هم اکنون 

10 هزار واحد به 
سازمان امور مالیاتی 

برای اخذ مالیات 
معرفی شده است.

ساخت و در مرحله بتن ریزی قرار دارد.
صیادی ادامه داد: آنچه که در حوزه کاری شــرکت پرند اســت شامل 33 هزار و ۵00 
واحد نهضت ملی مسکن و یک هزار و 400 واحد برای مسکن مهر و 6 هزار و ۸00 واحد 
می شــود که با حضور مشارکت بخش خصوصی در حال ساخت است؛ باید تا پایان دولت 

سیزدهم 11 هزار و 200 واحد تحویل متقاضیان شود.
وی افزود: سال گذشته در شهر جدید پرند به صورت فشرده 13 هزار واحد مسکونی خالی 
شناسایی و هم اکنون 10 هزار واحد به سازمان امور مالیاتی برای اخذ مالیات معرفی شده 
است؛ البته احتمال وجود 3 هزار واحد دیگر خالی از سکنه در این شهر جدید وجود دارد.

مدیرعامل شهر جدید پرند گفت: بر اساس شاخص های مختلف، جمعیت در شهر جدید 
پرند از 3۵0 هزار نفر رد شده است همچنین این شهر جمعیت ۷۸ هزار نفری دانش آموزی 
دارد و با توجه به تحویل و ســاخت واحدهای مســکونی جدید جمعیت از مرز ۵00 هزار 

نفر نیز عبور خواهد کرد.

 آرش صیادی مدیرعامل شــهر جدید پرند در نشست خبری 
بازدید از پیشرفت پروژه های نهضت ملی مسکن پرند، گفت: پروژه 
ساخت واحدهای نهضت ملی پرند از ابتدای سال 1401 آغاز شده 
که هم اکنون چهار هزار واحد مســکن در قالب یک هزار و ۷00 
واحد نهضت ملی، ۷00 واحد مســکن مهر و تعداد باقی مانده از 

پروژه های مشارکتی آماده افتتاح است.
صیادی با بیان اینکه این واحدها آماده تحویل هســتند اما به 
دلیل عدم تأمین زیرساخت های آب، برق یا فاضلاب قابل واگذاری 
نیست، افزود: پیش بینی می شود تا پایان سال جاری نیز ۵ هزار واحد 
دیگر در این شــهر جدید به مرحله افتتاح برسد؛ همچنین طبق 
مصوبه شورای عالی مسکن هزینه اجرای تأسیسات زیرساختی آب، 
برق و فاضلاب باید یک سوم توسط وزارت نیرو، یک سوم توسط 

وزارت راه و شهرســازی و یک سوم از سوی استانداری ها تأمین 
شــود. وزارت راه از طریق منابع صندوق ملی مسکن این تأمین 

مالی را انجام داده است.
وی عنــوان کــرد: آورده متقاضیان ایــن واحدها حدود ۷00 
میلیون تومان بوده که هزینه ســاخت هر مترمربع میانگین 10 

میلیون تومان است.
این مقام مسؤول ادامه داد: در اسفندماه سال گذشته 31 هزار و 
۵00 واحد نهضت ملی در دست ساخت بود که با تأکیدات وزیر راه 
و شهرسازی با توسعه ظرفیت شهر جدید پرند، 3 هزار واحد دیگر به 
این رقم اضافه شد که این واحدها در مرحله انتخاب سازنده است.

مدیرعامل شهر جدید پرند تصریح کرد: هم اکنون ۸00 واحد 
برای هنرمندان و خبرنگاران معرفی شده که وزارت ارشاد در حال 

   کاهش قیمت دلار ادامه دار است
یک کارشناس اقتصادی با تاکید بر اینکه بانک مرکزی ارز مورد نیاز برای واردات کالا و خدمات را 

تأمین کرده است، گفت: کاهش قیمت ارز در بازار ادامه دار خواهد بود.
اکبر ادهم، تحلیلگر بازارهای مالی درباره ارتباط شوک های سیاسی با نوسان بازار ارز به خبرنگار 
مهر گفت: دو عامل سیاسی و اقتصادی بر بازارهای مالی اثر می گذارند؛ اما مدت زمان اثر گذاری 

این دو عامل متفاوت است؛ چون عامل سیاسی اثری موقت بر بازارهای مالی دارد.
وی افزود: عامل سیاسی با تغییر در فضای روانی جامعه باعث افزایش نرخ در بازار غیررسمی خواهد 
شد؛ ولی با کاهش تنش های سیاسی فضای روانی جامعه آرام می شود؛ بنابراین نرخ در بازارهای 

مالی کاهشی می شود که خوشبختانه این سیر نزولی در بازار ارز نیز از ابتدای این هفته آغاز شد.
این کارشناس بازارهای مالی با اشاره به این موضوع که با رخدادهای سیاسی شاهد افرایش قیمت 
دلار تا مرز ۷0 هزار تومان بوده ایم گفت: افزایش قیمت دلار حاصل ایجاد ترس در سرمایه گذاران 
بود، این حالت در بین مردم برای نگرانی از امنیت سرمایه گذاری ایجاد می شود.وی افزود: مردم 
در شرایطی که درگیری های سیاسی بین کشــورهای منطقه رخ می دهد به دنبال فضایی امن 
برای سرمایه گذاری هستند به همین منظور سرمایه خود را به بازار ارز و طلا می آوردند.وی ادامه 
داد: در هر بازاری با اصطلاح ارزش ذاتی رو به رو هستیم؛ اما ممکن است با حاکم شدن ریسک 
غیراقتصادی بر بازارهای مالی تصمیم سرمایه گذاران تغییر پیدا کند و دلار، سهام و طلا بیشتر یا 
کمتر از ارزش ذاتی خود معامله شوند؛ اما گذشت زمان باعث برگشت نرخ به ارزش ذاتی می شود.

   کاهش قابل توجه بدهی خارجی ایران در سال 2023
 صندوق بین المللی پــول از کاهش قابل توجه بدهی خارجی 
ایران در ســال 2023 خبر داد و اعلام کرد ایــران و الجزایر 
کمترین میزان بدهی خارجی را در منطقه خاورمیانه و آسیای 

مرکزی طی این سال داشته اند.
 صندوق بین المللــی پول در گزارش جدید خود موســوم به 
چشــم انداز اقتصاد منطقه خاورمیانه و آســیای مرکزی به 
بررسی میزان بدهی خارجی 2۸ کشور منطقه از جمله ایران 

پرداخته است.
بــر اســاس محاســبات ایــن نهــاد بین المللی ایــران به 
 همراه الجزایــر کمترین نســبت بدهی خارجی بــه تولید

 ناخالص داخلی در سال 2023 را در مقایسه با سایر کشورهای 
منطقه داشته اند.

در این گزارش نســبت بدهی خارجی ایران به تولید ناخالص 
داخلی در ســال 2023 تنها 1.۷ درصد اعلام شده است که 
کمتر از همه کشــورهای خاورمیانه و آســیای مرکزی به جز 

الجزایر است.
بدهی خارجی ایران در سال 2023 کاهش قابل توجهی نسبت 
به سال قبل داشته است. در سال 2022 نسبت بدهی خارجی 
ایران به تولید ناخالص داخلی 2.2 درصد اعلام شــده بود که 
بر این اســاس این رقم در ســال 2023 کاهش 22 درصدی 

داشته است.
میزان بدهــی خارجی الجزایر به تولیــد ناخالص داخلی این 
کشور در سال گذشته میلادی 1.3 درصد گزارش شده است. 
بحرین با بدهی 201.4 درصدی بدهکارترین کشور خاورمیانه 

شناخته شده است.
متوسط بدهی کشــورهای منطقه خاورمیانه، شمال آفریقا 
و آســیای مرکزی به کل تولید ناخالص داخلی آن ها در سال 

2023 برابر با 4۷.۸ درصد برآورد شده است.
نســبت بدهی کشــورهای صادرکننده نفت منطقه به تولید 
ناخالص داخلی شان در این ســال نیز 42.۹ درصد اعلام شده 
است. بر این اساس متوســط بدهی خارجی منطقه 2۸ برابر 

ایران بوده است .

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی راهبردهای صنعت پتروشیمی برای تحقق 
شعار سال را تشریح کرد و گفت: تکمیل طرح های نیمه تمام پتروشیمی از راهبردهای 
تحقق شعار امسال است و چند طرح پتروشیمی امسال به بهره برداری می رسد که گام 

بلندی در جهش تولید است.
به گزارش از وزارت نفت، مرتضی شاهمیرزایی در یک برنامه تلویزیونی در زمینه تحقق 
شعار سال در صنعت پتروشیمی، بیان کرد: جهش تولید متفاوت با افزایش تولید است. 
تلاش می شــود ظرفیت ۹3 میلیون تنی کنونی صنعت پتروشیمی تا پایان امسال از 

100 میلیون تن عبور کند.
وی افزود: جلب مشارکت مردم برای ســرمایه گذاری در صنعت پتروشیمی با بهبود 
فضای کسب وکار و بازار سرمایه و به کارگیری صندوق های اعتباری که مراحل اولیه 
آن از سوی بعضی هلدینگ ها در حال انجام است، از راهکارهای تحقق شعار سال در 

صنعت پتروشیمی است.
معاون وزیر نفت با اشاره به عرضه اعتباری محصولات پتروشیمی به منظور رفع چالش 

سرمایه در گردش واحدهای تکمیلی، گفت: این راهکار سبب رونق کسب وکار در جامعه 
می شود. پارســال ۸0 هزار میلیارد تومان از سوی مجتمع های پتروشیمی به صنایع 
تکمیلی، همسو با سیاست دولت سیزدهم، عرضه اعتباری شد. امسال نیز این راهکار 

استمرار دارد تا جهش تولید و رشد اقتصادی برای کشور محقق شود.
شاهمیرزایی با تأکید بر اینکه شرکت ملی صنایع پتروشیمی مصمم به تحقق جهش 
تولید در صنعت اســت، ادامه داد: تکمیل طرح های نیمه تمام صنعت پتروشیمی از 
راهبردهای تحقق شعار سال است و چند طرح پتروشیمی نیز امسال به بهره برداری 

می رسند که گام بلندی در جهش تولید است.
وی تأمین خوراک پایــدار خوراک مجتمع هــای پتروشــیمی را از عوامل مهم در 
تحقق جهش تولید دانست و تصریح کرد: حمایت از ســاخت داخل و دانش بنیان ها 
از سیاست های شــرکت ملی صنایع پتروشیمی اســت که این مهم نیز سبب رشد 
تولید و اشتغال زایی در کشور می شــود.مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی به 
سرمایه گذاری های صنعت پتروشــیمی برای جمع آوری گازهای همراه اشاره کرد و 

افزود: همه مشعل های شرق کارون، امسال و ســال آینده از سوی پالایشگاه بیدبلند 
خلیج فارس و بخشی از مشعل های غرب کارون از سوی پالایشگاه هویزه خلیج فارس 

جمع آوری، و بخش اعظم آن به خوراک پتروشیمی ها تبدیل می شود.
شاهمیرزایی با بیان اینکه هم اکنون نیمی از مشعل های صنعت پتروشیمی خاموش 
است و حداکثر تا سه سال آینده همه مشعل های این صنعت خاموش می شود، تصریح 
کرد: البته روشــن بودن مشــعل ها در مجتمع های تولیدی، برای اطمینان و شرایط 

اضطراری، در حد شعله بسیار کم لازم است.
وی درباره قطب های جدید پتروشیمی در کشور گفت: سومین قطب صنعت پتروشیمی 
در مکران با شتاب در حال پیشرفت اســت. در حال برنامه ریزی برای قطب جاسک 
هستیم و حدود 22 طرح پتروشیمی همسو با تکمیل زنجیره ارزش در منطقه پارسیان 
تعریف شده است.معاون وزیر نفت ادامه داد: احداث 2 پتروشیمی در قطب لامرد در 
حال سرمایه گذاری است، ضمن اینکه طرح هایی نیز در قطب های عسلویه و ماهشهر 

نیز در حال اجراست.

راهبردهای صنعت پتروشیمی در سال 1403 تشریح شد

آگهی های ویژه

ورود / دریافت اشتراک

هیچ آگهی مزایده مناقصه دیگری را 
از دست ندهید.
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حفظ و صیانت از نیروی کار، اساس توسعه ملی و جهش تولید
مریم لطفی    |      صولت مرتضوی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در یادداشتی به مناسبت هفته گرامیداشت کار و کارگر، از برنامه ها، اقدامات و دستاوردهای 

دولت سیزدهم در زمینه تقویت جامعه کارگری سخن گفت.

وزیراقتصادگفت:۱۱پروژهمهمایرانازسویبانکتوسعهاسلامیتامینمالیشدهوبرایافزودهشدن۳پروژهمهمایراندرحوزهبهداشتودرمانودانشبنیانبهاینفهرستمذاکرهمیکنیم.
سیداحسانخاندوزیکهبرایشرکتدرپنجاهمینمجمعبانکتوسعهاسلامیبهریاضسفرکردهاستدرگفتگوییاظهارکرد:امسالپنجاهمینسالگردتأسیسبانکتوسعهاسلامیبهعنوانبزرگترین

نهادمالیکشورهایمسلماناست.
ویادامهداد:۵۷کشورمسلمانعضوازتسهیلاتیکهاینبانکبرایپروژههایزیرساختیانرژیآموزشبهداشتوسلامتتزریقمیکنداستفادهمیکنند،ماهمدرایرانبهعنوانیکیازسهسهامداربزرگ

کهازابتدانقشآفرینبودیمدرپنجاهمینسالگردمجمععمومیبانکدرریاضشرکتفعالانهداشتیم.
خاندوزیگفت:درایناجلاسهمبخشخصوصیکشورمشارکتوسیعیداشت،همنمایندگانبخشهایدولتی،وزارتاقتصادوسایروزارتخانههایذیربطدرایندورهحضورفعالدارند.
ویتاکیدکرد:تنهانهادیکهعلیرغمتحریمهایظالمانهآمریکاهمچناندرتأمینمالیپروژههاازاعتباراتبینالمللیبهطرحهایعمرانیکشورکمکمیکند،بانکتوسعهاسلامیاست.

مذاکره برای تامین مالی ۳ 
پروژه جدید از سوی بانک 

توسعه اسلامی

 تاکید وزیر راه و شهرسازی بر تسریع 
در اهدای زمین نهضت ملی و تقویت نظارت 

بر بازار مسکن
وزیرراهوشهرسازیباتاکیدبرسرعتگرفتن
طرحهایاهدایزمیندرراستایمردمیسازی
وهمچنیــنتقویتنظارتبربازارمســکنو
ساماندهیآن،گفت:برایساماندهیبازاراجاره
ومسکنمنتظرتصویبوابلاغقانونساماندهی
بازارمســکنواجارهنماندهایمونظارتبربازار
مسکنوساماندهیآنباانواعراهکارهادرحال

انجاماست.
بهگزارشازوزارتراهوشهرسازی،»مهرداد
بذرپاش«درنشســتشورایمســکنپساز
شــنیدنگزارشرونداجرایطرحنهضتملی
مسکندرسراسرکشور،برنظارتبیشتروموثرتر

بربازارمسکنتاکیدکرد.
ویبیانداشت:تســریعدراهدایزمینبه
منظورمردمیکردنســاختمســکندرسال
جاریحائزاهمیتاستوباتوجهبهشناسایی
اراضیمستعدبرایواگذاریبهمتقاضیان،امسال
واگذاریزمینبهمتقاضیانســرعتبیشتری
بگیردکهانتطارمیرودتاهمهمعاونتهابرانجام

آناهتمامداشتهباشند.
عضوکابینهدولتسیزدهمباتاکیدبراینکه
وزارتراهوشهرســازیبرایســاماندهیبازار
مســکنواجارهمنتظرتصویــبوابلاغقانون
ساماندهیوبازاراجارهنماندهاست،توضیحداد:
وزارتراهوشهرسازیبهمنظورساماندهیبازار
اجارهومســکناقداماتخــودرادراینبخش
انجاممیدهدودرعینحالپیگیرتصویباین
قانوننیزهست.وزیرراهوشهرسازیتصریحکرد:
اجراینهضتملیمســکنوتکمیلوتحویل
واحدهادرســالجاریتسریعشدهوبایداین
روندتداومداشتهباشدتاتعهددولتسیزدهمدر
بخشمسکنمحققشود.برپایهاینگزارش،در
جلساتشورایمسکنرونداجرایطرحنهضت
ملیمسکن،تکمیلواحدهایباقیماندهمسکن
مهر،روندتامینزمینوسایرموضوعاتمرتبط
بابخشمسکنبرایتسهیلگریدراینبخش

موردبررسیوتبادلنظرقرارمیگیرد.

 صادرات ۲۱۰ هزار تن محصولات شیلاتی 
در سال ۱۴۰۲

رئیسســازمانشــیلاتایرانگفت:سال
گذشته۲۱۰هزارتنصادراتمحصولاتشیلاتی
باارزش۶۵۰میلیوندلاررابه۶۷کشورداشتیم.
بهگزارشازوزارتجهادکشــاورزی،سید
حسینحســینیدرجریانبازدیدازنمایشگاه
اکســپوبابیاناینکهنمایشــگاهاکسپویکیاز
نمایشــگاههایمهمدرزمینــهظرفیتهای
صادراتیاســتافزود:درسالهایاخیرایجاد
زنجیرههایارزشدردستورکاراستاندارهاقرار
گرفتهوزنجیــرهارزشآبزیاندرتیپالگویی
زنجیرهارزشدر۱۵استاندرحالاجرااست.

رئیسســازمانشــیلاتایرانتصریحکرد:
صنعتشیلاتیکیازظرفیتهایبیبدیلدر
حوزهسرمایهگذاریوارزآوریبودهوازاهداف
اصلیوزارتجهادکشاورزیاست،سالگذشته
۱۹همتجذبسرمایهگذاریدربخششیلات
داشتیمکه۹۰درصدآنتوسطبخشخصوصی
انجامشدهاســت،درسال۱۱.۸،۱۴۰۱همت
سرمایهگذاریدراینبخشانجامشدهبودکه
نشــاندهندهآناستکهظرفیتهاییبالایی

دراینصنعتوجوددارد.
ویدررابطــهباصادراتدرحوزهشــیلات
تصریحکرد:سالگذشته۲۱۰هزارتنصادرات
محصولاتشیلاتیباارزش۶۵۰میلیوندلاررا
به۶۷کشورداشتیموتنوعمحصولاتصادراتی
شاملتخمچشمزدهماهی،غذایآبزیانوخاویار
پرورشیمیشــود.معاونوزیرجهادکشاورزی
ادامــهداد:خاویارصادراتــیماازمحلپرورش
ماهیخاویاریدر۲۲اســتانکشــوروحدود
۲۰۰مزرعهتامینمیشــودکهبالغبر۲۱تن

استحصالخاویارداشتهایم.
ویدربارهباجهشتولیدماهیانگرمابیدر
سالگذشتهخاطرنشانکرد:میزانتولیدماهیان
گرمابیدرسالگذشتهاز۵هزارتنبه۳۷هزار
تنافزایشیافتهاست.حسینیادامهداد:باوجود
بروزبیماریدرمزارعمیگودرسالگذشتهبالغ
بر۵۰هزارتنتولیدداشتیمومحصولاتدیگر
آبزیپروریکاهشصادراتمیگورادرســال
گذشــتهجبرانکردواز۱۸۰هزارتنبه۲۱۰
هزارتنصادراتآبزیاندرسال۱۴۰۲رسیدیم.

  تراز بارش ها مثبت شد
آخریــنآمارهــایوزارتنیــروازبهبود۹
درصدیمیانگینبارشهایجویکشورنسبت
بهسالقبلحکایتدارد.طبقاینآمارها،میزان
پرشدگیسدهایکشوربه۶۴درصدرسیدهکه

تغییرنسبتبهسالقبلنشاننمیدهد.
میــزانورودیمخازنکلکشــورازابتدای
سالآبی)ابتدایمهرماه(تاهشتماردیبهشتماه
معــادل۲۶.۵۷میلیــاردمترمکعببودهکهدر
قیاسباســالگذشتهکهعددیمعادل۲۹.۰۳
میلیاردمترمکعببود،۸درصدکاهشداشــته
است.همچنینمیزانکلخروجیسدهایکشور
نیزباعدد۱۶.۵۲میلیاردمترمکعبنســبتبه

سالقبلیکدرصدکاهشداشتهاست.
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باتبریکایامهفتهگرامیداشــتمنزلتکارگرانعزیزوفعالانعرصهکار
وتولیدکشــور،یکیازوظایفمهموزارتتعاونسیاستگذاریوبرنامهریزی
بهمنظورتنظیمروابطکار،بررســیورفعمسائلومشکلاتجامعهکارگری،
بهبودروابطکارگریوکارفرماییبابهرهگیریازسازوکارومکانیسمهایسه

جانبهگراییباهدفحفظوصیانتازنیرویکاراست.
قطعــاًاصلبنیادیندرتمامیاینحوزهها،تصمیمســازیبرپایهگفتگوی
اجتماعیمیانشــرکایاجتماعیدولتاست.برهمیناساسدروزارتتعاون
کارورفاهاجتماعیوبادفاعازمواضعصنفیکارگرانشریفوکارفرمایانعزیز
وبرمنافعمشــترککارگرانوکارفرمایانونیزمنافعبلندمدتملیهمواره
تاکیدشــدهاست.درهمینزمینهنیزبااستفادهازظرفیتساختارهاییمثل
»شــورایعالیکار«،»شورایعالیاشتغال«،»شــورایعالیحفاظتفنی«،
»شــورایعالیآموزشفنیآموزشوتربیتفنیحرفهایومهارتی«و...برای
بحثوگفتگودرموضوعاتمهمیمثلتامیناجتماعی،روابطکار،گســترش
تشــکلها)بهخصوصکیفیکردنآنها(مزدعادلانه،کاهشحوادثناشیاز
کار،بهرهوریومهارت،امنیتسرمایهوامنیتشغلی،سیاستهایبازارکارو
توسعهاشتغال،حرکتازرکودبهرونقودرموضوعتثبیتشغلوپایدارسازی

بنگاههایاقتصادیاستفادهشدهاست.
برخیازمحورهایاساسیونیزاقداماتودستاوردهاییکهمنجربهتوسعه

وتقویتاینحوزهشدهبهاینشرحاست.
کاهش۳۶.۸درصدیبنگاههایاقتصادیمشکلداردرسطحکشورنسبتبه

ابتدایدولتسیزدهم)کاهش۲۱۷۸بنگاهاقتصادیمشکلدار(
اجرایطرحطبقهبندیمشاغلبرایهزارکارگاهدرراستایبرقراریعدالت

مزدیومنتفعشدناکثرکارگرانازمزدومزایایطرحهایطبقهبندیمشاغل
کاهش۱۴درصدینرخبروزحوادثشــغلینیرویکاردردولتسیزدهم
)کهماحصلکارفرهنگیآموزشــیوافزایشآگاهیواصلاحنگرشکارگران
وکارفرمایانبابرگزاریبالغبر۲میلیوننفر-ســاعتآموزشایمنیکاربرای

کارگرانکارفرمایانمسئولینایمنیوبازرسانبودهاست(
استقرارنظامهایحقوقیوقضاییدرقالبهیئتهایتشخیصوحلاختلاف
درسراسرکشوربهمنظورتسهیلدررسیدگیبهاختلافاتکارگریوکارفرمایی

باتاکیدبرحکمیتبخشیدنبهرویهسازشدرحلاختلاف
طراحیواستقرارسامانهجامعروابطکاروالکترونیکیکردنخدماتمربوطه

درراستایتسریعدرارائهخدماتبهجامعهکاروتولید.
توســعهگفتگــویاجتماعیدولتباشــرکایاجتماعیبــابهرهگیریاز
ظرفیتهایبیشاز۱۵هزارتشکلکارگریوکارفرماییدرجهتحلمشکلات

وهمدلیوهمراهیبادولت.
کاهشمیانگینمدتزمانرســیدگیبهدعــاویکاراز۶۷روزبه۴۰روز

جهتتسهیلوتسریعکارگریوکارفرمایی
اصلاحقانونبیمهکارگرانساختمانیباهدفتحتپوششبیمهاجتماعی

قراردادنقریب۵۰۰هزارکارگرساختمانی.
انضباطبخشیبهمنابعومصارفوانتصابافراددرشرکتوهلدینگهای

تحتپوششصندوقهایبازنشستگیازجملهتامیناجتماعی
حفظوصیانتازمنابعکارگران،کارفرمایانومستمریبگیراندرسازمان

تامیناجتماعی
انجامحدود۴۰۰هزاربازرســیادواریومــوردیازکارگاههاو۱۲۰هزار

بازرســیازکارگاههایپرخطروحدود۷۰هزاربازرسیازکارگاههایساختمانی
بارویکردپیشگیریازحادثهدرمحیطکار.

برگزاریدورههایآموزشــیترویجیفرهنگکارویژهکارگران)بیشاز۳۰
هزارنفر-ساعت(

توســعهفضاهایفرهنگیورزشــیویژهجامعهکارگریبابهرهبرداریاز۲۱
مجموعهفرهنگیورزشیدرسراسرکشور

توســعهشبکهارائهخدماتســلامتروانیواجتماعیکارگرانوکارگرانبا
راهاندازیقریببه۸۵۰خانهبهداشــتکارگــریدربنگاههایاقتصادی۵۰تا

۵۰۰نفرشاغل
۲۲۰۰ایستگاهبهگردربنگاههایاقتصادی۲۰تا۵۰نفرشاغل

برگزاریقریببه۸۰۰۰دورهآموزشیسلامتروانیاجتماعیکارگرانمهارت
فرزندپروریسبکزندگیسالممهارتهایزندگیوپیشگیریازاعتیاد

تشکیل۲۹۳تعاونیمسکنجهشکارگریدر۲۵استانکشور
شناساییبیشاز۱۲۰هزارنفرکارگرنخبهومبتکردرقالبجشنوارهامتنان

ازکارگراننخبهگروههایکاروواحدهاینمونه
برگزاری۱۰۹۶۸دورهآموزشــیپیشگیریازآسیبهایاجتماعیدرجامعه

کاروتولید)رشد۵برابریدورهها(
اجرایطــرح»کالابرگالکترونیکی«برایارتقــاءامنیتغذاییآحادهفت
دهکپاییندرآمدیواستقبالبسیاربالایکارگرانازیارانهمضاعف۲۲۰هزار

تومانیدراینطرح
تنظیملایحهاصلاحقانونبیمهبیکاریباهدفافزایشدامنهشمولاینقانون

بهطیفوسیعیازکارگران
تهیهوارساللایحهاصلاحماده۸۶قانونتامیناجتماعیبرایکاهششرط

سابقهبیمهپردازیکارگرانبرایدریافتحقاولادبه۳۰روز
برقــراریحقتاهلبــرایکارگرانمتاهلزنومردبرایاولینباردرمصوبه

شورایعالیکارسال۱۴۰۳
ایجادبیشاز۲/۵میلیونفرصتشغلیازابتدایدولتسیزدهمتاکنون

کاهش۱/۵درصدینرخبیکاریاز۹/۶درصددرســال۱۳۹۹به۸/۱درصد
درپایانسال۱۴۰۲

کاهش۲/۴درصدینرخبیکاریجمعیتفارغالتحصیلانآموزشعالیازابتدای
دولتسیزدهم)از۱۳/۸درصددرپاییز۱۴۰۰به۱۱/۴درصددرپاییز۱۴۰۲

پرداختبیشاز۱۶۰هزارمیلیاردتومانتسهیلاتبهکسبوکارهاوبنگاههای
اقتصادیازمحلطرحهایاشتغالآفرین

توســعهوحمایتازمشــاغلخانگیازطریقتسهیلصدورمجوزورشد۴
برابریتسهیلاتقرضالحسنهبهمشاغلخانگی)پرداخت۸هزارمیلیاردتومان

تسهیلاتقرضالحسنهازابتدایدولتمردمیسیزدهم(

 صدور آنی ۹۵ درصد مجوزهای حوزه مشاغل خانگی
امادرراستایتحققشعارسال»جهشتولیدبامشارکتمردم«اقداماتاساسی
ومتنوعیدرجهتتقویتوتوسعهفعالیتشرکتهابهویژهدرصنایعدانشبنیان،
تامینمنابعمالیموردنیازاجرایفعالیتهاوتوسعهصادراتشرکتهایتابعهاز
طریقطراحیوایجادبرنامههایویژهجهشتولیدوگسترشسرمایهگذاریدر

حوزههایبینالمللیدردستاقدامقرارگرفتهاست.
درهمینزمینهباهدفگذاریواقداماتدرحوزهتعاونباتوجهویژهبهموضوع
»مشــارکتمردمدراقتصاد«ازطریقهدایتاعتبارباتمرکزبربخشتعاوندر

راستایجهشتولیدوایجاداشتغالموردتاکیدقرارگرفتهاست.
علاوهبراینطرحهایپیشرانجهشاقتصادتعاونبامشارکتمردمدرسال
۱۴۰۳باواگذاریبنگاههایدولتیبهتعاونیهاوتوسعهتعاونیهایسهامکارگران
طراحیشدهاست.درحوزهاشتغالنیز،میزاناشتغالهدفگذاریشدهدرسال

۱۴۰۳برابربابیشازیکمیلیوننفرتدارکدیدهشدهاست.
باردیگرهفتهگرامیداشــتکاروکارگررابهتمامکارگرانعزیزوشــریف
ایراناســلامیکهمســیرارتقایتوســعهملیوتولیدراباتــلاشمجاهدانهو
خالصانهخودهموارمیســازندتبریکمیگویــموبهآناناطمینانمیدهمکه
خادمانآناندروزارتتعاون،کارورفاهاجتماعیتمامتلاشخودرادرمســیر
حلمســایلکارگریوکارفرماییودرتفاهموتعاملباشرکایاجتماعیخود

بهکارخواهندگرفت.

مانع زدایی و بهره ورسازی فرایندهای اداری نیازمند عزم جهادی است

صنعت گردشگری ایران ۲۱ درصد رشد کرد طرح های تشویقی

جلسههماندیشیمعاونانتوسعهمدیریتومنابعدستگاههایاجراییباحضور
معاونرئیسجمهورووزیرامورخارجهجمهوریاســلامیایراندراینوزارتخانه

برگزارشد.
دکترمیثملطیفی؛معاونرئیسجمهورورئیسســازمان،دراینجلسهکهبا
حضوردکترامیرعبداللهیان؛وزیرامورخارجهکشــورمانبرگزارشد،برمسئولیت
دســتگاههایاجراییدرافزایشمشارکتمردمباتاکیدبرتفکیکخدماتستادی
ازعملیاتیوتمرکزبرماموریتاصلیدستگاههاباهدفافزایشبهرهوریورضایت

مردمتاکیدکرد.
ویبااشارهبهتاکیدرهبرمعظمانقلاببرتولید،گفت:بخشاعظمیازچرخه
کارتولیددرمجموعههایاداریدستگاههایاجراییاستواینمسئولیتسنگینبر
عهدهماقرارداردکهبرایبهرهورکردنفرایندهایستادیچرخهتولید،تدبیرکنیم.
معاونرئیسجمهوربااعلاماینکهمیزانبهرهوریدرنظاماداریوارائهخدمت
نیازمندبهبوداســت،گفت:درگذشــتهاینطوربودهکهمســائلسادهرابهچرخه
شوراهاوکمیسیونهاواردکردندکهاینامرباعثایجادموانعیدرراهمردمشدهو
نارضایتیرابهدنبالداشتهاست.لذاکارامروزمایکعزمجهادیدرمانعزداییو

بهرهورسازیفرایندهایاداریاست.
لطیفیباتاکیدبرتوجهبهشعارامسال؛جهشتولیدبامشارکتمردم،گفت:مردم
دوستدارنددراموروحلمسائلمشارکتداشتهباشندومانبایدمانعمشارکت

مردمباشیموآنهارامسلوبالاختیارکنیم.دولتمردمییعنیاینکهمردممشارکت
داشتهباشندودولتهموظیفهحمایتیونظارتیخودراایفاکند.

ویازواگذاریبخشیازاموربهمردمبهواسطه»سامانهخدمات«درآیندهنزدیک
خبردادوافزود:مقاممعظمرهبریفرمودند،کارهایســتادیرادولتوکارهای
عملیاتیبهمردمسپردهشود.اینکارماوشماستکهخدماتدولترااحصاکنیم

وآنهاییکهقابلواگذاریبهمردماستراواگذارکنیم.
رئیسســازماناداریواستخدامیکشور،ارائهغیرهوشمندخدماتیکهقابلیت

هوشمندســازیدارنــدراظلمبهمردمدانســتوگفت:رویکردمــادراینمدت
همینبودکهبااحصاخدماتدولتواصلاحفرایندهایارائهآنبهمردم،ســرعت
الکترونیکیسازیوهوشمندسازیخدماتدولتراسرعتببخشیمتامردمبتوانند
درهرساعتازشبانهروزوهرجاییکههستند،بدوننیازبهمراجعهحضوری،کار
اداریخودراازطریقپنجرهملیخدماتهوشمندانجامدهندکهاینامرمانعاز
برخورد،اتلافوقتوفساداست.معاونرئیسجمهوربااینعنوانکهبهرهوری،حلقه
مفقودهدرتولیداست،تصریحکرد:اگرمیخواهیمبهرهوریمحققشود،نکتهجدی
آنمشارکتگرفتنازمردمدرتولیدکالاوخدماتاست.متاسفانهگاهیقواعدو
دستورالعملهاییایجادمیکنیمکهنهتنهامانعمشارکتمردمبلکهآزاررسانهم
هست؛لذامقابلهبازیادهخواهیوفسادوهمچنیناقدامجدیدرمقرراتزداییرا
بایدجدیگرفت.لطیفیباتصریحاینکهبایدازمدرکگراییبهسمتمهارتآموزی
برویــم،تاکیدکرد:آموزشصرفدردانشــگاههایفنی-حرفهایبهمعنایمهارت
نیست.مهارتآموزیبهکارکنانومردمبایدجدیگرفتهشود.همچنینبایدضمن
تقویتتعاونیها،ازکسبوکارهایکوچکبرایحرکتبهسمتدانشبنیانشدن
حمایتکنیم.دراینجلسهکهمدیرانمراکزفناوریاطلاعاتوارتباطاتدستگاههای
اجراییحضورداشتند،پسازارائهگزارشتوسطمعاونانسازماناداریواستخدامی
کشور،تعدادیازمعاونانتوسعهمدیریتومنابعنیزبهبیاندیدگاههاونظراتخود

درخصوصمباحثطرحشدهدرجلسهپرداختند.

شــورایجهانیسفروگردشگریازرشد۲۱درصدیصنعتگردشگریایران
درســال۲۰۲۳خبردادواعلامکرد:گردشــگرانترکیهایدرجایگاهدومورودبه

ایرانپسازعراقیهاقراردارند.
شورایجهانیسفروگردشگریازرشد۲۳.۲درصدیسهمصنعتگردشگریدر
تولیدناخالصداخلیجهاندرسال۲۰۲۳خبردادهاست.اینصنعت۹.۱درصداز
کلتولیدناخالصداخلیجهاندرسال۲۰۲۳رابهخوداختصاصدادهاست.ارزش

اینصنعتدرسال۲۰۲۳به۹.۹تریلیوندلارافزایشیافتهاست.
درسالمیلادیگذشته۳۳۰میلیوننفردرصنعتگردشگریدنیامشغولفعالیت
بودهاندکهاینرقمنسبتبهسالقبلازآنرشد۵.۵درصدیداشتهاست.سهم
صنعتگردشگریازکلاشتغالدنیادرسال۲۰۲۳بالغبر۱۰.۴درصدبودهاست.

  رشد ۲۱ درصدی صنعت گردشگری ایران در سال گذشته
براساساینگزارش،صنعتگردشگریایراندرحالیکهپسازفروکشکردن
همهگیریکروناطیسال۲۰۲۱رشد۴۰درصدیودرسال۲۰۲۲رشد۳۹درصدی
راتجربهکردهبوددرسال۲۰۲۳نیزبارشد۲۱درصدیمواجهشدهاست.ایندر
حالیاســتکهطیسال۲۰۲۰باشیوعکرونا،صنعتگردشگریایرانباافت۴۵

درصدیسهمخوددرتولیدناخالصداخلیمواجهشدهبود.
براساسجدیدترینآمارشورایجهانیسفروگردشگری،سهمصنعتگردشگری
ازکلاقتصادایراندرســال۲۰۲۳نیزبه۴.۷درصدافزایشیافتهاســت.درسال
پیشازآنســهماینصنعتازکلاقتصادایران۴.۶درصدگزارششــدهبود.به
همینترتیبارزشاینصنعتدرایرانطیســالگذشــتهبه۷۴۰هزارمیلیارد

تومانافزایشیافتهاست.
اشتغالزاییصنعتگردشگریایراندرسال۲۰۲۳بارشد۱۰.۳درصدینسبت
بهســالقبلازآنمواجهشدهاست.تعدادافرادشاغلدراینصنعت۱.۶میلیون
نفربودهاســت.سهمصنعتگردشگریدرکلاشتغالکشورطیسال۲۰۲۳بالغ

بر۶.۶درصدبودهاست.
شورایجهانیسفروگردشگریپیشبینیکردهاستدرسال۲۰۲۴نیزصنعت
گردشگریایرانرشد۱۲.۱درصدیراتجربهکندوارزشاینصنعتبه۸۳۰هزار

میلیاردتومانبرسد.

  گردشگران خارجی ۷۰ هزار میلیارد تومان در ایران هزینه کردند
آمارهانشانمیدهدعلاوهبررونقگردشگریخارجیدرایران،صنعتگردشگری
داخلینیزرشدخوبیدرسال۲۰۲۳داشتهاست.گردشگرانخارجی۷۰هزارمیلیارد
توماندرایرانطیســال۲۰۲۳هزینهکردهاندکهاینرقمنســبتبهسالقبلاز
آن۸۳.۶درصدرشــدداشتهاست.گردشگرانداخلیایراندرسال۲۰۲۳نیزبالغ
بر۴۹۳هزارمیلیاردتومانهزینهکردهاندکهاینرقمنسبتبهسالقبلازآنبا

رشد۱۸.۷درصدیمواجهشدهاست.

قطعاً اصل بنیادین در 
تمامی این حوزه ها، 

تصمیم سازی بر پایه 
گفتگوی اجتماعی میان 
شرکای اجتماعی دولت 

است. بر همین اساس 
در وزارت تعاون کار و 

رفاه اجتماعی و با دفاع 
از مواضع صنفی کارگران 

شریف و کارفرمایان 
عزیز و بر منافع مشترک 
کارگران و کارفرمایان و 

نیز منافع بلند مدت ملی 
همواره تاکید شده است.

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران
سه شنبه 1403/02/11
شماره : 1627
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مقاصدصادراتیاصلاحمیشوند

ابوالفضل حمیدی   |     این روزها خبرهای خوبی به اقتصاد ایران مخابره می شود؛ خبرهایی که نوید بخش روزهای بهتر برای آینده 
تجاری،  صنعتی و تولیدی کشور است.

W W W .  A V A Y E E G H T E S A D . I R

رئیس سازمان توسعه تجارت گفت که پیش بینی شده در نمایشگاه ایران اکسپو حدود ۳ تا ۵ میلیارد یورو قرارداد تجاری منعقد شود.
 مهدی ضیغمی در برنامه گفت وگوی ویژه خبری اظهار کرد: بیشــتر از ۲۲۰۰ تاجر برای ایران اکســپو ۲۰۲۴ وارد کشــور شدند و هنوز حضور هیئت ها ادامه دارد. همچنین در دو روز اول نمایشگاه بیش 
از ۵۰۰۰ جلسه تجاری برگزار شده است.وی با بیان اینکه بیش از ۸۰۰ شرکت ایرانی در این نشست ها حاضر بودند و نشست های تجاری و اقتصادی با سایر شرکت ها برای افزایش صادرات در جریان است، 

تصریح کرد: تمرکز تجارت همیشه بر کشورهای منطقه، همسایه و اوراسیا بوده است. اما در این دوره بر کشورهای آفریقایی و شرق آسیا هم تمرکز داشتیم.
این مقام مسئول همچنین با بیان اینکه در یک فرایند یک تا دو ساله این توافق ها منجر به قرارداد و ایجاد فرصت تجاری می شود، گفت: برآورد ما انعقاد حدود ۳ تا ۵ میلیارد یورو قرارداد تجاری در این 
دوره نمایشگاه است.ضیغمی با بیان اینکه تمرکز بر توسعه صادرات دانش بنیان ها و صادرات کالاها با ارزش افزوده بیشتر است، اظهار کرد: البته دولت صرفا تسهیل گری می کند تا بخش خصوصی و تجار با 

کشورهای هدف ارتباط بگیرند و این فرآیند منجر به افزایش صادرات غیرنفتی شود.

پیش بینی انعقاد ۳ تا 
۵ میلیارد یورو قرارداد 
تجاری در ایران اکسپو

 افزایش ۲۰۰ میلیون یورویی ســرمایه 
صندوق ضمانت صادرات

مدیرعامل صنــدوق ضمانت صادرات گفت: 
سرمایه ثبتی صندوق در این دوره ۲۰۰ میلیون 
یــورو افزایش یافت و در حــال حاضر به ۲۴۷ 

میلیون یورو رسیده است.
 سید امیر برهانی نایینی مدیرعامل صندوق 
ضمانت صادرات ایران در نشســت خبری اظهار 
کرد: اولین برنامه وزارت صمت متحول ســازی 
مقاصد صادراتی است. صندوق ضمانت صادرات 
هم روی همین برنامه وزارتخانه حرکت می کند 

تا مقاصد صادراتی را متنوع کنیم.
وی افــزود: یکی از علل برگــزاری همزمان 
اجلاس ایران و آفریقا با ایران اکسپو این بود که 
تجار آفریقایی از ظرفیت های ایران باخبر شوند 
چراکه صادرات به مقصد آفریقا مورد تاکید است 
و مقرر شــده در این قاره ســرمایه گذاری ویژه 
کنیــم. صندوق ضمانت صادرات نیز صادرات به 
آفریقا را پوشش بیمه و ضمانتی می کند. بنابراین 
اولین تارگت صادراتی بازگشایی قاره آفریقاست.

برهانی به صادرات دانش بنیان اشــاره کرد و 
گفت: بسته ویژه دانش بنیان تدوین که به همه 
شرکت های دانش بنیان نیز ارائه کردیم. بر اساس 
این بسته حداقل وثایق برای تضمین دریافت وام 
در نظر گرفته شده تا با ضمانت صندوق، تسهیلات 

ارزان قیمت از بانک بگیرند.
مدیرعامل صنــدوق ضمانت صادرات با بیان 
اینکه بازاریابی برای دانش بنیان ها مبحث بعدی 
است، افزود: امکان سنجی و اعطای ظرفیت های 
تجارت خارجی به شــرکت های دانش بنیان به 

منظور بازاریابی در این بسته دیده شده است.
وی ادامه داد: بســته ویــژه ای هم مختص 
نمایشگاه داریم؛ به این شکل که در صورت حضور 
شرکت های دانش بنیان در این نمایشگاه و اعلام 
اینکه قرار است صادرات انجام دهند، اعتبارسنجی 
خارجی را بدون دریافت هزینه ای انجام می دهیم.

برهانی تصریح کرد: همچنین فردا و پس فردا 
با اتاق های بازرگانی و تجار مالزی و کامرون تفاهم 

نامه تجاری امضا خواهیم کرد.
وی افزود: همچنیــن یکی دیگر از تأکیدات 
دولت بر توســعه صنعت دانــش بنیان صادرات 
محور است که امروز در این راستا تفاهم نامه ای 
با صندوق صنایع پیشــرفته زیرمجموعه وزارت 
صمت امضــا می کنیم.برهانــی در مورد میزان 
بیمه نامه صندوق گفت: کل پوشش بیمه نامه و 
ضمانت صندوق از ابتدای شــروع به کار تا امروز 
۲۲ میلیارد یورو بوده اســت.وی درباره سرمایه 
ثبتی صندوق هم افزود: ســرمایه ثبتی صندوق 
در ایــن دوره ۲۰۰ میلیون یورو افزایش یافت و 
در حال حاضر به ۲۴۷ میلیون یورو رسیده است. 

  کاهش قیمت انواع ارز در مرکز مبادله
 قیمت انواع ارز در معاملات امروز )دوشــنبه 
۱۰ اردیبهشت ماه( در مرکز مبادله ارز و طلای 

ایران کاهش یافت.
 هــر اســکناس دلار امــروز )دوشــنبه ۱۰ 
اردیبهشــت ماه( در مرکز مبادلــه ارز و طلای 
ایران با ۴۵ تومان کاهش نسبت به روز گذشته، 
۴۴ هزار و ۳۱۴ تومان دادوستد شد.قیمت حواله 
دلار آمریکا نیز با ۴۱ تومان کاهش نسبت به روز 

گذشته، ۴۱ هزار و ۳۷۷ تومان معامله شد.

   قصد ما اول از 
برگزاری این نمایشگاه، 

معرفی دستاوردها به 
کشورهای دیگر و اعلام 

آمادگی تعامل با سایر 
کشورهاست زیرا بعضی 
از این کشورها تولیدات 

ما را نمی شناسند و 
باور نمی کنند که این 

محصولات در ایران تولید 
می شود.

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

سه شنبه 1403/02/11
شماره : 1627

برگزاری نمایشگاه ایران اکسپوی ۲۰۲۴ که با استقبال وسیع تجار و تولیدکنندگان خارجی روبه رو شد، برپایی دومین اجلاس 
بین المللی ایران و آفریقا که توانست بازار آفریقا را به تجار ایرانی معرفی کند و همچنین فعالان اقتصادی آفریقا را با ظرفیت های کم 
نظیر ایران آشنا نماید، از جمله خبرهای مثبتی است که جامعه فعالان اقتصادی در محافل خود بیان می کنند و پیگیر آن هستند.

در کنار این موارد باید به کاهش نرخ ارز و افزایش ارزش پول ملی کشورمان هم اشاره کرد. طی یک هفته اخیر، ایران میزبان 
مقامات اقتصادی و سیاســی بیش از ۱۰۰ کشــور از آفریقا،  آسیای میانه، حوزه خلیج فارس،  اروپا و... بوده است. نمایندگان این 
کشــورها در مذاکرات و گفت و گو با مقامات سیاســی و اقتصادی بخش خصوصی و دولتی کشــورمان تأکید داشتند که با وجود 
شدیدترین تحریم ها علیه ایران،  خواهان همکاری مشترک هستند. تحریم کنندگان ایران به دنبال آن بودند با فشارهایی که وارد 
می کنند، اقتصاد کشورمان منزوی و تضعیف شود. اما نمایشگاه ایران اکسپو و حضور گسترده سرمایه گذاران و تجار خارجی نشان 

داد که ایران برای اکثر کشورها قابل تحسین است و آنها قصد دارند همکاری های خود را قوت ببخشند.
از روز شنبه هفته جاری و همزمان با آغاز به کار ششمین نمایشگاه بین المللی توانمندی های صادراتی ایران رسانه های معاند و 
آنهایی که پیشرفت و توسعه ایران را نشانه گرفتند، از استقبال وسیعی که از این نمایشگاه و ظرفیت های تولیدی و تجاری ایران 
شــده اســت، عصبانی هستند و حتی حضور نمایندگان برخی از کشورها در ایران را زیر سؤال می برند. طی این روزها که تجار و 
بازرگانان از کشورهای ترکیه، زیمبابوه، سریلانکا، عربستان، امارات،  کره شمالی، غنا و... به ایران آمده اند از پیشرفت های اتفاق افتاده 
درایران با وجود شــدیدترین تحریم ها، متحیر شــدند و فعالیت تولیدکنندگان داخلی را تحسین می کنند. بخش قابل توجهی از 
تجار خارجی که به ایران آمدند، اعتقاد دارند که وارد یک کشور قدرتمند و با صلابت شدند چرا که در برابر رژیم اشغالگر قدس 

ایستادند و اجازه ندادند که رژیم صهیونیستی حرفی برای گفتن داشته باشد.

 حضور ۲ هزار تاجر خارجی
عباس علی آبادی،  وزیر صنعت، معدن و تجارت در جمع خبرنگاران حاضر شــد و درباره ششــمین نمایشــگاه بین المللی 
توانمندی های صادراتی ایران )اکســپو ۲۰۲۴( که توانســته برای تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی کشورمان فرصت سازی کند، 
گفت: در این نمایشگاه نمایندگانی از ۱۰۰ کشور  دنیا و بیش از ۲ هزار تاجر خارجی حضور دارند.وزیر صنعت، معدن و تجارت 

با اشــاره به اینکه برگزاری نمایشگاه ایران اکسپو در راستای تحقق شعار سال، توسعه صادرات و 
ارزآوری است، افزود: قصد ما اول از برگزاری این نمایشگاه، معرفی دستاوردها به کشورهای دیگر 
و اعلام آمادگی تعامل با سایر کشورهاست زیرا بعضی از این کشورها تولیدات ما را نمی شناسند 

و باور نمی کنند که این محصولات در ایران تولید می شود.

  نیازمند نقشه  راه هستیم
وزیر صمت ادامه داد: کشورهایی شریک تجاری ما هستند که از ما کالا بخرند و ما به آنها کالا 
خواهیم فروخت، ضمن اینکه بســیاری از بازارها برای ما وجود دارد که ما به دنبال اصلاح مقاصد 
صادراتی هســتیم. وی اضافه کرد: کم و کاستی هایی از بعد از انقلاب تاکنون وجود دارد که باید 
رفع شود، هر چند اقداماتی در این عرصه صورت گرفته است. برای تحقق جهش تولید هر کاری 
انجام دهیم، کامل نیست و حدی بر اقدامات این موضوع وجود ندارد که نیازمند نقشه  راه هستیم.

  اولویت های تخصیص ارز
وزیر صنعت، معدن و تجارت اولین موضوع تحقق شــعار سال را بحث تأمین ارز عنوان کرد و 
گفت: با اختصاص ارز باید نیازهای تولید را رفع کرده و صادرات را توسعه دهیم. همچنین اولویت 
تخصیص ارز با شرکت هایی است که ارزآوری بیشتری برای کشور داشته باشند و در جهت تحقق 
شــعار سال اقدام به صادرات کنند. اگر شرکتی بر ساخت داخل تمرکز کند، می تواند از ابزارها و 
خدمات وزارت صمت بهره مند شود. همچنین هر شرکتی ارز کمتر و بهره وری بیشتری را با استفاده 
از شرکت های دانش بنیان داشته باشد در اولویت تخصیص ارز بوده که این امر توسط دستگاه های 

زیر مجموعه وزارت صمت رصد می شود.

  توسعه صندوق های پروژه
علی آبادی، تکمیل سرمایه گذاری های ناقص و راه اندازی بنگاه های ناقص را از دیگر اولویت های 
این وزارتخانه بیان کرد.وی با بیان اینکه یکی از مهم ترین مسائل در تحقق شعار سال استفاده از 
مشارکت مردم در سرمایه گذاری است، گفت: باید بتوانیم از سرمایه های خرد مردم استفاده کرده 
و پتانسیل های بزرگ را ایجاد کنیم. این مقام مسئول افزود: همچنین صندوق های پروژه را برای 
طرح ها ایجاد و از مشــارکت مردم اســتفاده کنیم که در همین راستا به دنبال ایجاد سازکارهای 

توسعه این ابزار هستیم.

 برگزاری نمایشگاه به صورت مجازی
وی با اشــاره به توسعه بازارهای صادراتی گفت: یکی از مهم ترین چالش های تولید، نبود بازار 
برای کالاهای تولیدی است که در همین راستا یکی از اقدامات ما، بازار خارج از مرزهاست. وزیر 
صنعت، معدن و تجارت افزود: بســیاری از کالاها با کیفیت بدتر و قیمت ارزان تر از طریق قاچاق 

وارد کشور می شود که این موضوع را نیز دنبال می کنیم.
وی از برگزاری نمایشــگاه به صورت مجازی در آینده نزدیک خبر داد و گفت: در این راســتا 
از روش های نوین و فناورانه اســتفاده خواهیم کرد. همچنین نمایشگاه های هدف صادراتی را در 
کشورهای همسایه برگزار خواهیم کرد.علی آبادی با اشاره به اینکه کشورهای آفریقایی یک اقیانوسی 
از فرصت های بی نظیر اســت، گفت: فرصت برای پیمانکاران در حوزه زیرساخت ها در قاره آفریقا 
زیاد است.همچنین باید تکنولوژی، سرمایه گذاری و شغل را به کشورهای آفریقایی ببریم. البته در 
حال حاضر کشورهای آفریقایی و  برخی از کشورهای اروپایی طالب خرید خودروی ایرانی هستند.

        وعده صادق به ایران اکسپو رونق بخشید
وزیر صمت بیان داشــت: قصد ما از برگزاری نمایشگاه اکسپوی ۱۴۰۳، معرفی دستاوردها به 
کشــورهای دیگر و اعلام آمادگی تعامل با سایر کشورهاست. بعضی از این کشورها تولیدات ما را 
نمی شناسند و باور نمی کنند که این محصولات تولید داخل باشد. بدین جهت کشورهایی شریک 
تجاری ما هســتند که از ما کالا بخرند و ما به آنها کالا خواهیم فروخت، ضمن اینکه بســیاری از 
بازارها برای ما وجود دارند که ما به دنبال اصلاح مقاصد صادراتی آنها هستیم. کم و کاستی هایی 
از بعد از انقلاب تاکنون وجود دارد که باید رفع شود. ما هر کاری هم کنیم باز کامل نیست زیرا 
جهش تولید نیازمند یک کار فوق العاده است. جلب مشارکت مردم هم بر اهمیت موضوع اضافه 
می کند. علی آبادی با تأکید بر اینکه وعده صادق در اســتقبال گســترده از نمایشگاه ایران اکسپو 
بسیار اثرگذار بود چرا که اقتدار کشور را نشان داد، تصریح کرد: تجار می گویند مطمئن شدیم که 
مقتدر و قدرتمند هستید. از مقامات سیاسی هم این جملات را می شنوم اما شنیدن این عبارات 

از مقامات تجاری و مردم بسیار جالب است.

معافیت کسب و کارهای اینترنتی از مالیات ادامه دارد؟
طبق آخرین اظهارات وزیر ارتباطات یکی از بندهایی که ۲ ســال اســت در قانون 
آمده، معافیت مالیاتی کسب و کارهای اینترنتی است؛ به گونه ای که کسب و کارهایی 
که از ســکوهای خارجی به سکوهای داخلی منتقل شدند، ۲ سال از پرداخت مالیات 
معاف شــده اند؛ این قانون سال ۱۴۰۲ اجرا شد و برای بودجه سال جاری هم در نظر 

گرفته شده است.
 در تعریف کلی، مالیات انتقال بخشی از درآمدها یا سود فعالیت های اقتصادی جامعه 
به دولت است چراکه ابزار و امکانات دست یابی به درآمد و سودها را دولت فراهم ساخته 

 است؛ بنابراین مالیات یک نوع هزینه اجتماعی است که با هدف توسعه و ارتقای بخش های 
مختلف کشور و رسیدن به رفاه بیشتر اجتماعی، برای تأمین هزینه های عمومی استفاده 
می شود.مالیات می تواند به توزیع عادلانه منابع و کنترل تورم کمک کند و در نتیجه به 

بهبود اقتصاد کشور و رفاه جامعه منجر شود.
 بی شــک، دولت ها برای پوشــش هزینه های خود، نیازمند منابع درآمدی بوده و 
مالیات نیز یکی از مهم ترین گزینه های درآمدی دولت اســت.بنابراین از آن جایی که 
در هر کشــوری منابع درآمدی و سرمایه ای مردم شامل پرداخت مالیات به حکومت 

آن کشــور می شــود؛ معافیت مالیاتی را می توان خروج قانونی و به صورت موقت از 
این پرداخت تعریف کرد که در راســتای سیاســت های حمایتــی حاکمان از مردم 
صورت می گیرد.معافیت مالیاتی کســب و کارهای فعال در سکوهای داخلی یکی از 
انواع حمایت های دولت از کســب و کارهای داخلی اســت؛ ایــن موضوع برای اولین 
 بار اواســط پاییز ســال ۱۴۰۱ پس از رونمایی از آیین نامه حمایت از کسب و کارهای

 اقتصاد دیجیتال، در لایحه بودجه سال ۱۴۰۲ مطرح شد.  در آن زمان درباره جزئیات 
آن اینگونه گفته شد
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کشاورزی 

تعیین تکلیف ۳ هزار و 
۹۳۷ انشعاب غیرمجاز در 

استان بوشهر

ابوالحسن عالی در توضیح این خبر اظهار داشت : در سال گذشته در مجموع ۳ هزار و  ۹۳۷ انشعاب غیرمجاز در استان بوشهر ساماندهی شد که از این شمار یک هزار و ۷۰۵ انشعاب تبدیل به مجاز 
و ۲ هزار ۲۳۲ انشعاب نیز قطع شدند .وی بیان کرد : در استان بوشهر اکنون ۷۰۲ انشعاب غیرمجاز نیز در مرحله قضایی قرار داشته که بزودی تعیین تکلیف خواهند شد .

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر تصریح کرد : شهرستان های عسلویه ، دشتستان ، بوشهر، گناوه و کنگان به ترتیب بیشترین انشعاب آب غیرمجاز آب را دارند .عالی ادامه داد : انشعابات 
غیرمجاز یک نوع پایمال حق و حقوق مشترکان قانونمند بوده بر همین اساس برخورد با این اقدام غیرقانونی با جدیت دنبال می شود .وی تصریح کرد : براساس برآوردها حجم آب مصرفی شناسایی شده 
از این انشعابات غیرمجاز چند هزار مترمکعب بوده و ساماندهی این تعداد انشعاب به مثابه احداث یک سایت آب شیرین کن به ظرفیت حداقل ده هزار متر مکعب و با صرف سرمایه حداقل ۳۰۰ میلیارد 
تومانی می باشد و از طرف دیگر تهدیدی آشکار برای تامین آب مشترکان قانون مدار هم استانی است .عالی افزود : کمبود منابع آبی به دلیل خشکسالی های متعدد برخورد با انشعابات غیرمجاز را تبدیل 

به یک اولویت اجتناب ناپذیر کرده است .وی یادآور شد : در استان بوشهر بیشترین شمار انشعابات غیرمجاز مربوط به اقامتگاههای غیردائم و بویژه در حاشیه شهرها و روستاها است .

در حال حاضر هنوز 
قیمت جدید تعیین 

نشده و هر کیلو گرم 
گوشت مرغ به مبلغ ۷۸ 

هزار تومان به فروش 
می رسد.

روزنامه اقتصادی اجتماعی 4
سراسری صبح ایران
سه شنبه 1403/02/11
شماره : 1627

به مناسبت روز شوراها ؛ جلسه مسئولان قضایی گلستان با روسای شوراهای شهری و روستایی استان 

وجود 2500  مورد صنف مزاحم شهری درشهر حمیدیا 

ارایه توانمندی های صادراتی و معرفی بازارها در نمایشگاه ایران اکسپو 202۴

 رئیس کل دادگســتری گلســتان از آمادگی دستگاه قضایی استان برای  برگزاری
 دوره های آموزشــی آشــنایی با قوانین و مقررات مربوط به شوراها به منظور کاهش 

تحلفات و جرایم در این حوزه خبر داد.
ســیده حبیبــه مومنی  : خبرنگار گلســتان - بــه گزارش روابــط عمومی اداره 
کل دادگســتری استان گلســتان ؛   حیدر آسیابی در نشســت با اعضای شوراهای 
اســلامی شهر و روســتای استان گفت: متاســفانه بخش مهمی از تخلفات و جرایم 
در حوزه شــوراهای شــهر به علت ناآشنایی اعضای این شــوراها نسبت به قوانین ، 
 مقــررات و تکالیــف حوزه کاری این اعضاســت و همان طور که خــود اعضا در این 
جلســه درخواست داشتند برای  آشنایی اعضا با این قوانین آماده برگزاری دوره های 

آموزشی هستیم.
آســیابی گفت:  هدف از ایجاد تشــکیلات شــوراهای اســلامی شــهر و روستا  
 فراهم کردن بســتر برای  مشــارکت مردم در اداره امور مربوط به شــهر و روستای

 محل زندگی آنان است .
آسیابی گفت: بیشترین خدمات دادگستری گلستان در حوزه حقوق عامه  مربوط 

به روستاهاســت که  یکی از شاخص ترین موارد آن مصوبه شورای حفظ حقوق بیت 
المال بود که درنتیجه 1۵ هزار مسکن روستایی در ۳۰۰ روستای استان تعیین تکلیف 

و سنددار شد .
وی در ادامه سخنان خود  گفت: از اعضای شوراهای اسلامی شهر و روستا انتظار 

داریم ، بیشتر از دیگران به قانون احترام بگذارند و آن را رعایت کنند.
وی گفت: از آنجا که وظایف شورا عمدتا به حقوق عمومی بر می گردد باید ارتباط 

نزدیکی بین شوراها و دادستان باشد.
علی اکبر بصیرنیا رئیس شــورای اسلامی گلستان هم در این جلسه گفت: هدف 
از برگزاری این جلســه بررســی راهکارهای استفاده بیشتر از ظرفیت شوراها در کنار 

دستگاه قضایی برای خدمت به مردم است .
وی گفت: در گلستان  سه هزار و 4۰۳ نفر عضو شوراهای اسلامی شهر و روستاها 

هستند .

ســید محمد جواد عرفان فر / یزد ؛ شهردار حمیدیا با بیان اینکه در شهر حمیدیا 
حدود ۲ هزار و ۵۰۰ مورد صنف مزاحم وجود دارد خاطرنشــان کرد از ســوی اداره 
مسکن و راه و شهرسازی ۲۹ هکتار زمین در محمدآباد به این منظور اختصاص داده 

شده است تا صنوف مورد نظر بتوانند به کسب و کار خود ادامه بدهند
»علیمــراد الله وردی« پس از بازدید خبرنگاران از تعدادی از طرح های در دســت 
اجرای عمران شهری حمیدیا در جمع خبرنگاران با تبریک روز شورا ، معلم و کارگر 
وجود کارگاه های مزاحم شهری و ضایعات فروشی را از جمله معضلات و چالش های 
این شهر ذکر و گفت: البته برای رفع این مشکلات، جلسات متعددی برگزار و اقداماتی 

در حال انجام است.
وی ساماندهی بلوار شهید دشتی را از طرح های عمرانی ویژه شهرداری حمیدیا عنوان 
کرد و ابراز امیدواری کرد با تعامل و همکاریهای مردم و اطلاع رسانی و توجیه رسانه 
ها شاهد تسریع در اجرای این طرح به جهت تامین رفاه و آسایش شهروندان باشیم .

شــهردار حمیدیا با بیان این که حمیدیا جزو اولین شــهرهایی در استان بوده که 
برنامه پنج ســاله آن مصوب و خوشبختانه طرح های شهرداری تا کنون مطابق برنامه 
پیش رفته است ؛ بودجه شهرداری را در سال گذشته 1۸۰ میلیارد تومان عنوان کرد

وی در ادامه تصریح داشــت : با افزوده شــدن متمم بودجه، در نهایت جمعاً ۲۰۲ 
میلیارد تومان آن وصول شــده و برای امســال نیز ۳۰۰ میلیارد تومان بودجه برای 

شهرداری  پیش بینی شده است.
الله وردی خاطرنشــان کرد علی رغم اینکه شــهرداریها مجاز به صرف 4۰ درصد 
اعتبارات خود در حوزه عمرانی هستند و مابقی می بایست در بخش جاری صرف گردد 
مع الوصف در ســال گذشته با اهتمام شهرداری و شورا به جهت تامین زیرساختهای 
شــهری، ۸۲ درصد اعتبار شــهرداری در بخش عمرانی و 1۸ درصد دربخش جاری 

مصرف گردیده است .
شهردار حمیدیا با بیان اینکه تلاش داریم بوستانهای شهر را با کاربری های خاص 

اجرا کنیم گفت : در همین راستا اولین بوستان کتاب حمیدیا را در حال اجرا داریم و 
تا چند ماه آینده شاهد بهره برداری بوستان شهردار خواهیم بود .

وی با بیان اینکه در اغلب بوستانهای اصلی شهر مانند بوستان ولی رشتی، نگهبان 
سه شیفت برای تامین امنیت این مجموعه ها داریم اظهار داشت : زمین این بوستان 
به وسعت 14 هزار و ۵۰۰ متر مربع توسط ورثه ولی رشتی وقف شده و اجرای بوستان 
در بازه زمانی یکساله با اعتبار 1۲ میلیارد تومان انجام شده و اکنون اقدامات جزئی آن 

مانند رنگ آمیزی نرده های پیرامونی پارک در حال انجام است.
این مقام مسئول گفت: ایجاد فضاهای جذب سرمایه گذاری را با جدیت در شهرداری 
حمیدیــا دنبال می کنیم و به صــورت ویژه در این باره برنامه ریزی و در تلاش برای 

تدوین اطلس سرمایه گذاری شهر هستیم.
الله وردی به مراحل تکمیلی فرهنگ سرای اندیشه غدیر حمیدیا اشاره و اظهار کرد: 
این فرهنگ سرا در مجموع دارای سه هزار مترمربع زیربنا شامل طبقات همکف و طبقه 

اول و البته پشت بام به صورت روف گاردن است.
وی با بیان این که سالن همایش های این مجموعه در زیرزمین با ظرفیت 1۸۰ نفر 

ایجاد شده است، اضافه کرد: برای این مجموعه فضاهای متنوع فرهنگی برای استفاده 
عموم شهروندان حمیدیا در نظر گرفته شده است.

بــه گفته وی، تاکنون ۲۶ میلیارد تومان برای این طرح هزینه شــده و پیش بینی 
می شــود بــا اعتباری حدود ۳ میلیارد تومان دیگر طی دو تا ســه مــاه آینده آماده 

بهره برداری کامل شود.
وی در بخش دیگری از ســخنان خود به تشریح عناوین سایرفعالیتهای شهرداری 

حمیدیا  به شرح ذیل پرداخت و اظهار داشت :
تعویض رویه آسفالت و زیبا سازی از میدان آقابایی تا میدان محمد رسوالله)ع(

جداســازی آب فضای سبزاز آب شهری ، ســامان دهی ۳۰ هزار مترمربع پیاده رو 
و محدودســازی دسترســی ها به بلوار با ایجاد باغچه های فضای سبز در جوار بلوار و 

تعویض رویه آسفالت در حال انجام بلوار شهید دشتی
ساماندهی میدان محمد رسول الله)ص(

آزاد ســازی فاز نخست معبرخیابان امیرالمومنین)ع( حد فاصل بین بلوار دشتی و 
بلوار پاسداران و ادامه و تکمیل آن در سال جاری با اعتبار 1۶ میلیارد تومان

آزادسازی کوچه ۶۰ پاسداران و کوچه دشتی پور
آزادســازی و ساماندهی بخشی از بلوار شهدای زن تا جاده دهنو و سرانجام آن در 

سال جاری
ساختن مخزن 1۵۰۰ مترمکعبی برای مهار روانابهای شهر

ساماندهی روشنایی معابر اصلی شهر و پیگیری تامین روشنایی مناسب سایر معابر
اجرای فاضلاب شهر حمیدیا

احداث فرهنگ ســرای اندیشــه غدیر که مراحل تکمیلی آن در سال جاری انجام 
خواهد شد

شایان ذکر اینکه در بازدید و نشست مذکور محمد رضا جعفری رئیس شورای شهر 
حمیدیا نیز اصحاب رسانه را همراهی و به سؤالات آنان پاسخ داده شد .

 وزارت جهاد کشاورزی اعلام کرد: ششمین نمایشگاه توانمندی های صادراتی ایران 
اکسپو ۲۰۲4 بزرگ ترین و مهم ترین رویداد تجاری در راستای نمایش توانمندی های 

صادراتی از جمله کشاورزی و معرفی بازارهای بین المللی است.
به گزارش از وزارت جهاد کشاورزی، این نمایشگاه با تکیه بر سیاست راهبردی دولت 
سیزدهم مبتنی بر افزایش صادرات غیرنفتی و گسترش سرمایه گذاری تجارت خارجی 
کشور، میزبان بیش از ۲ هزار بازرگان، سرمایه گذار و تاجر خارجی از ۸۵ کشور جهان 
اســت که اقدام به مذاکره و برقراری تعاملات تجاری در بخش های مختلف صنعتی و 

کشاورزی خواهند کرد.
در این نمایشگاه پنج روزه، محصولات و دستاوردها در حوزه های مختلف صنعتی و 

کشاورزی در هفت گروه کالایی از جمله صنایع غذایی، کشاورزی و شیلات، صنعت، 
فرش و صنایع  دستی و گردشگری، دارو، تجهیزات پزشکی، آزمایشگاهی، محصولات 
شیمیایی، آرایشی و بهداشتی، صنعت ساحتمان و خدمات فنی - مهندسی و پتروشیمی 
 B۲B عرضه می شود.در این نمایشگاه امکاناتی از جمله هماهنگی جلسات اختصاصی
بین بازدیدکنندگان خارجی و شــرکت های ایرانــی، گردهمایی های صنعت محور با 
بازدیدکنندگان خارجی، تورهای تخصصی داخل نمایشــگاه بــرای بازدیدکنندگان 
خارجی، برگزاری وبینارهای آشنایی با توانمندی های صنعتی ایران، برگزاری وبینارهای 
تخصصی، معرفی دســته محصولات منتخب ایران، انتشار گزارش های تخصصی بازار 
محصولات منتخب صنایع غذایی، انتشــار گزارش های تخصصی، معرفی محصولات 

منتخب صنایع پزشکی، ارائه خدمات مشاوره در طول برگزاری نمایشگاه، دسترسی به 
نرم افزار اختصاصی، دسترسی به مترجم و سایر موارد ارائه می شود.

این نمایشگاه علاوه بر ایجاد فرصتی مناسب برای معرفی صنعتگران و شرکت های 
دانش بنیــان ایرانی به بازارهای هدف جهانی و مشــتریان بین المللی کالا و خدمات؛ 
بســتر بی نظیری برای نمایش فرهنگ و تمدن ایرانی به شرکت کنندگان خارجی و 
همچنین ایجاد و توسعه دیپلماسی فرهنگی و علمی بین ایران و دیگر کشورهای جهان 
به شمار می رود.امروزه برگزاری نمایشگاه های اکسپو در سطح جهان، یکی از بهترین 
راه های گسترش تجارت و رشد تبادلات اقتصادی کشورهای میزبان این نمایشگاه ها 

به شمار می آید.

برداشت نخستین خوشه های گندم برای تحقق 
کریم حسن پور- تولید محصولات کشاورزی من جمله گندم به دلیل سهم بالای این محصول در سفره خانوار ایرانی  همواره از اهمیت وافری نزد مسئولین کشور 

برخوردار بوده است.

  آیین گرامی داشــت هفته کار وکارگر 
درشهرک صنعتی آق قلا با حضور مسئولین 

استان گلستان  برگزار شد 

 

ســیده حبیبه مومنی : خبرنگار گلستان - به 
گــزارش روابط عمومی اداره کل تامین اجتماعی 
استان گلستان، سردار علی ملک شاهکوهی فرمانده 
ســپاه نینوا در آئین گرامیداشت مقام کار و تولید 
در شــهرک صنعتی آق قلا گفت: کارگر گوش و 
چشم تولید است و بسیج کارگری باید زبان جامعه 
کارگری در جاهایی مختلف باشد تا مشکلات این 

عزیزان برطرف شود.  
وی اظهار داشــت: یکی از دستاوردهای اصلی 
وعده صــادق، بحث امنیت اقتصادی و ســرمایه 
گذاری در داخل کشور است، چون این ایران یک 
ایران قوی است و ما در این عملیات شاخ اسرائیل 
را که چهار کشور بزرگ پشت او بودند را شکستیم. 
ملک شــاهکوهی در پایان  تصریح کرد: من از 
زحمات و تلاش های کارفرمایان و تولیدکنندگان 
تشکر میکنم چون شــرایط کار را برای کارگران 

ایجاد می کنند. 
لازم به ذکر اســت مراســم گرامیداشت مقام 
کار و کارگر با حضور قربان زنگانه مدیرکل تامین 
اجتماعی استان، خواجه مظفری مدیر کل تعاون 
کار و رفاه اجتماعی اســتان ، رجبی مسول بسیج 
وگارگری واحد های تولیدی اســتان، کوهستانی 
ریاست کانون بازنشســتگان و مستمری بگیران 
کارگری اســتان و تجری رئیس کانون شــورای 
کار اســتان و جمعی از کارفرمایــان اقتصادی و 
کارگران زحمتکش و مدیران شهرســتان آق قلا 

حضور داشتند.

 شورای اســلامی شهر یزد شورای برتر 
استان در سال ۱۴02

سید محمد جواد عرفان فر / بزد ؛در مراسمی 
با حضور فاطمی اســتاندار ، صباغیــان نماینده 
حوزه انتخابیه بافق و عضو کمیســیون شوراهای 
مجلس شورای اسلامی،روسای شوراهای اسلامی 
شهر و شهرداران سراسر استان، از عزیزالله سیفی  
رییس ششمین دوره شورای اسلامی شهر یزد با 
اهدای لوح تقدیر از طرف دکتر فاطمی اســتاندار 
یزد به عنوان شــورای برتر استان در سال 14۰۲ 

تجلیل شد .

 در نشست خبری سخنگوی شورای ششم

 زهرا خاوریان مشــهد مقــدس / جناب آقای 
حاجی بگلو فرمودند: شــورای ششم با همکاری 
شهرداری مشــهد در تدارک ایجاد کیوسک های 
مطبوعاتی با طرحی جدیدتر و به روزتر با ماهیت 
ارائه بهتر مطبوعات در مشــهد است و امیدواریم 

روند این کار سریع تر ادامه پیدا کند.
ایشــان در ادامه با گلایه برخی کیوسک های 
مطبوعاتی در مشــهد که ماهیــت اصلی خود را 
فراموش کرده و به ســمت و ســویی رفته اند که 
زیبنده شــهر امام مهربانی ها نیست فرمودند: در 
تلاشیم که سازه کیوسک های مطبوعاتی مشهد 
را به گونه ای طراحی کنیم که در ارائه هر چه بهتر 
مطبوعات و محصولات فرهنگی خدمات بهتری به 

مجاوران و زائران امام رضا )ع( انجام دهیم. 

  کمیته همکاری های کشاورزی ایران و 
آفریقا تشکیل شد

 وزارت جهاد کشــاورزی اعــلام کرد: کمیته 
همکاری های جمهوری اسلامی ایران و کشورهای 

آفریقایی در بخش کشاورزی تشکیل شد.
به گزارش از وزارت جهاد کشاورزی، در جریان 
برگزاری دومین اجلاس همکاری های بین المللی 
جمهوری اســلامی ایران و کشورهای آفریقایی، 
کمیته همکاری های کشــاورزی روز یکشــنبه با 
حضور نمایندگان معاونت آب و خاک وزارت جهاد 
کشاورزی در ســالن اجتماعات سازمان مدیریت 

صنعتی برپا شد.

به همین دلیل دولت سیزدهم نیز به انحای گوناگون تلاش کرده تا از طرفی میزان ارزبری واردات گندم را کاهش دهد و از طرف دیگر با خودکفایی 
در تولید گندم، کل نیاز مصرفی بازار را به ارمغان آورد.به همین دلیل و برای تحقق این مهم دولت سیزدهم و وزارت جهاد کشاورزی قیمت خرید 
تضمینــی گندم را 1۷ هزار و ۵۰۰ تومان برای ســال زراعــی 14۰۲-14۰۳ تعیین و مصوب کردند.قیمت جدید خرید تضمینی گندم، افزایش 1۷ 
درصدی را نسبت به نرخ خرید تضمینی در سال قبل )1۵ هزار تومان( نشان می دهد، باوجود این بد نیست بدانیم که این نرخ نسبت به نرخ سال 
14۰۰- 1۳۹۹ یعنی سال آخر دولت دوازدهم )۵ هزار تومان( افزایش ۲۵۰ درصدی را به اثبات می رساند که نشان دهنده توجه شایان دولت سیزدهم 

و وزارت جهاد کشاورزی به امر تولید و ممانعت از گسترش واردات و ارزبری است.
در سال آخر دولت دوازدهم گندمکاران از تعیین غیرمنطقی نرخ خرید تضمینی این محصول بشدت گلایه مند بودند، به طوری که با تعیین قیمت 
۵ هزار تومان برای هر کیلوگرم گندم، شاهد آن بودیم که میزان خرید تضمینی گندم توسط دولت با کاهش محسوسی روبه رو شد و به 4 میلیون 
و ۷۰۰ هزار تن رسید. از طرف دیگر تولید این کالای اساسی نیز با افت ۵ میلیون تنی روبه رو شد و به ۸ میلیون تن رسید که این امر نشأت گرفته 

از بی رغبتی کشاورزان به کشت گندم و رفتن به سمت تولید محصولات عمدتاً 
آب بر کشاورزی بود.

 آغاز برداشت از مزارع
 آنطور که مســئولین وزارت جهاد کشــاورزی می گویند برداشت نخستین 
خوشه های طلایی گندم از روزهای هفتم، هشتم و نهم فروردین در استان های 
هرمزگان، سیستان و بلوچستان و جنوب کرمان آغاز شده و همچنان ادامه دارد

در همین خصوص ســهراب سهرابی، مجری طرح گندم وزارت جهاد با بیان 
اینکه در حال حاضر عملیات برداشــت گندم در اســتان هایی مانند سیستان و 
بلوچستان، هرمزگان، بوشهر، جنوب کرمان، جنوب استان فارس، ایلام و خوزستان 
آغاز شده و برداشت این محصول در کشور تا پایان شهریور ادامه خواهد داشت.

وی با اشاره به اینکه بیش از ۲1 هزار دستگاه کمباین آماده ارائه خدمات به 
کشاورزان است، گفت: کشاورزان در برداشت محصول از کمباین هایی که معاینه 
فنی برای شان صادر شده است و ریزش کمتری دارند، استفاده کنند و در شب، 

گندم برداشت نکنند.

 روند خرید تضمینی
علیقلی ایمانی، مدیرعامل بنیاد ملی گندمکاران گفت: بنابر آمار از ابتدای فصل 
برداشت تاکنون بیش از ۶۰۰ هزارتن گندم با ارزش بالای 1۰ همت از گندمکاران 
خریداری شده که به دلیل افزایش دما و شرایط بارندگی، رشد فیزیولوژی گیاه 
بالا رفته است که این امر در کنار افزایش عملکرد در واحد سطح موجب شده تا 

میزان خرید نسبت به سال قبل ۳۰ تا 4۰ درصد رشد یابد.
به گفته وی، علیرغم گذشــت یک ماه از فصل برداشــت، هنوز ریالی بابت 
مطالبات به حساب گندمکاران واریز نشده است. مدیرعامل بنیاد ملی گندمکاران 
با بیان اینکه به پیک برداشــت گندم رسیده ایم، افزود: هم اکنون برداشت گندم 
از استان های سیستان و بلوچستان، بوشهر، هرمزگان، جنوب کرمان، خوزستان 

و ایلام در حال انجام است.
 به گفته او، با توجه به شــرایط اقلیمی و بارش های پیش رو برآورد می شود 
که تولید گندم به بالای 1۳ تا 1۳.۵ میلیون تن و خرید تضمینی به 11 میلیون 

تن برسد.

 چند قدم تا خودکفایی گندم
گفتنی است در سال زراعی گذشته وزارت جهاد کشاورزی با کمک شرکت 
بازرگانی دولتی و سازمان تعاون روستایی توانست حدود 1۰ میلیون و 4۰۰ هزار 
تن گندم به نرخ 1۵ هزار تومان از کشاورزان خریداری کند، این در حالی است 

که تولید گندم به حدود 1۳ میلیون و ۵۰۰ هزار تن رسیده بود.
 بــا این حال این میــزان خرید تضمینی گندم کفاف آرد نانوایان را می دهد 
ولی برای رسیدن به خودکفایی کامل تولید باید 14 تا 1۵ میلیون تن و خرید 
تضمینی به 11 میلیون و ۵۰۰ هزار تن تا 1۲ میلیون تن برسد که به نظر می رسد 
بزودی کشورمان به این میزان تولید برسد.به همین دلیل و باتوجه به قیمت خرید 
تضمینی تعیین شــده وزارت جهاد کشاورزی اگر بتواند 11 میلیون و ۵۰۰ هزار 
تن گندم از کشــاورزان خریداری کند باید بودجه ای بیش از ۲۰1 هزار میلیارد 

تومان برای این امر اختصاص دهد.



انرژی 
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کشاورزان در صورت 
رعایت مصرف پاداش 
۴برابری می گیرند

 مدیرعامل شرکت تولید، انتقال و توزیع نیروی برق )توانیر( از اختصاص پاداش ۴ برابر بیشتر از هزینه های تامین برق به مشترکان کشاورزی خبر داد و گفت: این مشترکان در طرح های 
مدیریت مصرف تابستان امسال مشارکت فعال تری داشته باشند.

به گزارش از توانیر، مصطفی رجبی مشهدی با بیان این که بخش کشاورزی از ظرفیت های خوبی برای مشارکت اختیاری در طرح های تشویقی صنعت برق برخوردار است، افزود: امسال 
برای نخســتین بار با موافقت هیات وزیران مقرر شــده تا در کنار اختصاص برق رایگان به مشــترکان کشــاورزی که ۵ ساعت با طرح های مدیریت مصرف همکاری کنند، امکان قرارگرفتن در 
لیست پاداش مشارکت نیز فراهم شده است.وی ادامه داد: بر اساس مصوبه هیات وزیران، برق مشترکان کشاورزی که ۵ ساعت در طرح های مدیریت مصرف مشارکت کنند، رایگان خواهد بود.

مدیرعامل توانیر خاطرنشــان کرد: علاوه بر این درصورتی که کشــاورزان ۸۰ درصد دیماند مصرفی خود را که معادل ۱۵ درصد از مصرف روزانه آنهاســت، از نیروگاه های تجدیدپذیر تأمین 
کنند، از برنامه های مدیریت مصرف معاف خواهند شد.

کریم حسن پور      |       مشترکانی که در تابستان امسال مصارف برق خود را نسبت به سال قبل کاهش دهند، علاوه بر برخورداری از پاداش 
روی قبوض و رایگان شدن قبض برق، از جوایز متنوعی برخوردار می شوند.

  حضور مدیرکل فرهنگ وارشــاد اسلامی 
خوزســتان در هیات اندیشــه ورز بسیج 

هنرمندان
  

مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسلامی خوزستان 
در جمع بســیج هنرمندان گزارشی از اولویت ها، 
رویدادهای ویژه و برنامه های فرهنگی سال ۱۴۰۳ 
ارایــه کرد. مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی 
خوزستان گزارشی از اولویت ها، رویدادهای ویژه و 

برنامه های فرهنگی سال ۱۴۰۳ ارایه کرد.
مجید منادی گفت: حمایت های ویژه و کم سابقه 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی نویدبخش سالی 
درخشان برای فرهنگ و هنر خوزستان است.وی 
با بیان اینکه مشارکت مردمی را در عرصه تولید آثار 
و فعالیت های هنری رقم می زنیم در گفت و گویی 
تلویزیونی اظهار کرد: ادبیات پایداری، فرهنگ دفاع 
مقدس، هویت اسلامی و ایرانی و تربیت نسل جدید 
و توانمند هنر و رسانه از اولویت های فرهنگ و هنر 
خوزستان اســت.او همچنین از برنامه ریزی برای 
برگزاری بیست وپنجمین جشنواره ملی تئاتر فتح 
خرمشهر خبر داد و گفت: جشنواره ملی تئاتر فتح 
خرمشهر جشنواره ریشه دار و بسیار مهمی است و 
برنامه ریزی برای برگزاری این جشــنواره به شکل 
جدی دنبال خواهد شد.وی ابراز امیدواری کرد: برای 
جشنواره تئاتر فتح خرمشهر در تراز ملی و بین المللی 
برنامه ریزی کنیم زیرا خوزستان پیشگام حوزه فتح، 
ایثار و شهادت در کشور است.منادی بیان کرد: سال 
جاری در بخش رویدادها به ویژه در بخش تقویت 
رویدادهای مردمی و محصولات فرهنگی و رسانه ای 
سال بسیار درخشانی برای تک تک شهرهای استان 
خوزســتان خواهد بود.مدیرکل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی خوزستان با اشاره به رویدادهای پیش رو در 
اردیبهشت سال جاری گفت: به دلیل این که مساله 
خلیج فارس مساله هویتی و استراتژیک و مهم برای 
همه  مردم کشور است، امسال در شهرستان بندر 
هندیجان در کرانه خلیج فارس برنامه بسیار گسترده 
و خوبی را با عنوان جشنواره ملی شعر خلیج فارس 
برگزار خواهیم کرد.او افزود: جشــنواره ملی شعر 
خلیج فارس ۱۰ اردیبهشــت ۱۴۰۳ که روز ملی 

خلیج فارس است برگزار خواهد شد.

 نشست هماهنگی و برنامه ریزی دومین 
رویداد ملی خواهر برادری در بوشهر برگزار شد 

نشست برنامه ریزی و هماهنگی دومین رویداد 
ملی خواهر برادری ، از ویژه برنامه های دهه کرامت 
بــا حضور معاون فرهنگی و رســانه ای اداره کل 
فرهنگ و ارشاداسلامی استان بوشهر و جمعی از 
کارشناسان استان برگزار شد.   به گزارش روابط 
عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاداســلامی استان 
بوشــهر، وحید حیدری گفت: جشنواره مردمی 
خواهــر و برادری برای دومین بــار با هدف نگاه 
به خواهر و برادری زیبای حضرت معصومه)س( 
و امــام رضا)ع( و الگوگیری از این خواهر و برادر 
راه اندازی شــده اســت معاون فرهنگی اداره کل 
فرهنگ و ارشاداسلامی استان بوشهر افزود: پیاده 
ســازی و شکل گیری یک پویش اجتماعی برادر 
خواهری در سطح استان امری الزامی و مهم می 
باشد که باید در محورهای مختلف از جمله: قصه 
و خاطره گویی، شعر محلی، عکس، قول و قرارهای 
خواهر برادری و ســرود عملیاتی گردد و درپایان 
اختتامیــه این رویداد در هرشهرســتان بصورت 
مستقل برگزار و از نفرات برگزیده تجلیل گردد.

وی خاطر نشان ساخت: این رویداد در دو رده سنی 
زیر ۱۸ سال و بالای ۱۸ سال برگزار خواهد شد و 
زمان ارسال آثار از ۵ تا 2۵ اردیبهشت می باشد.

حیدری تصریح کرد: آثار برگزیده پس از داوری در 
اختتامیه برنامه مورد تجلیل واقع خواهند شد.در 
ادامه فیروزی دبیراجرایی جشنواره خواهر برادری 
در اســتان بوشهر گفت: یکی از مسائل مهم همه 
جوامع حفظ حریم خانه و خانواده اســت و یکی 
از ارکان اصلی خانواده، خواهر و برادر هستند اما 
در برخــی از خانواده  ها مفهوم خواهری و برادری 
چندان که باید، مورد توجه نبوده است و ارتباط 
بین خواهر و برادر کمرنگ تر از گذشته شده است.

فیروزی یادآور شــد: این جشنواره چندین مولفه 
و هدف را دنبال می کند که مسئله فرزند آوری، 
عفاف و حجاب ، صله رحم و ارتباط تنگاتنگ بین 
خانواده ها از مهمترین آن می باشد.وی ادامه داد: 
وظیفه ما برای پویایی بهتر این رویداد این است 
که با تمام توان در ایجاد و فعالیت پویش مردمی 
خواهربرادری  تلاش کنیم و در ســطح استان در 
شبکه های اجتماعی این اتفاق مهم را انعکاس و 
پــردازش دهیم.مصطفی فیروزی در ادامه افزود: 
برپایی برنامه های جانبی از جمله: غرفه نقاشی، 
غرفه عکس یادگاری خواهر برادری، غرفه پذیرایی 
و غرفه با پیوست غزه در اولویت دبیرخانه برگزاری 
جشــنواره می باشــد.اختتامیه دومین جشنواره 
مردمی خواهر برادری در استان بوشهر در روزهای 
29 و ۳۰و۳۱ اردیبهشت در سراسر استان برگزار 
خواهد شــد.روابط عمومــی اداره کل فرهنگ و 

ارشاداسلامی استان بوشهر -

متأسفانه صندوق توسعه 
ملی نقش اساسی خود را 

در این خصوص ایفا نکرده 
است امیدواریم با تغییراتی 

که در این صندوق شاهد 
خواهیم بود منابع کشور در 

مسیر توسعه واقعی ملی 
قرار گیرد.

مصرف برق را کاهش دهید؛ جایزه ببرید

5 روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

سه شنبه 1403/02/11
شماره : 1627

پیشرفت و ترقی جامعه مدیون معلمان است 

راهبردهای صنعت پتروشیمی در سال ۱۴۰۳ تشریح شد

برگزاری آیین افتتاحیه جشنواره شعر رضوی به زبان عربی در خوزستان

ســید محمــد جواد عرفان فــر / یزد ؛  مدیر کل آموزش و پرورش اســتان یزد با 
تشریح برنامه های هفته بزرگداشت مقام معلم در استان اظهار داشت : تلاش داریم در 
برنامه های هفته معلم امسال به جای سوق دادن به تنها تجلیل جمعی از چندین هزار 
معلم موفق استان به این سمت که جامعه را متوجه یک حقیقت و فرصتی برای تذکر 

این که پیشرفت و ترقی جامعه مدیون معلمان است، هدایت کنیم. 
»محمدکاظــم رحیمی نــژاد« به مناســبت هفته بزرگداشــت مقــام معلم در 
نشســت با خبرنــگاران ارزش والای تعلیــم و تربیت و مقام معلمان را یادآور شــد 
 و ابــراز امیــدواری کرد که اقدامات نســل حاضــر در جهت تقویت ایــن جایگاه و

 تحقق اهداف آموزش و پرورش در راســتای اسناد بالادســتی و نیازهای آینده این 
جامعه تحقق یابد. 

مدیر کل آموزش و پرورش استان یزد با بیان اینکه مسئولیت سخت تربیت جهت 
عجیب ترین و پیچیده ترین مخلوق خداوند بر عهده آموزش و پرورش گذاشــته شده 
است  ولذا پیدا کردن نقطه ی تراز بین دوگانه ها ی متعارض ایجاد شده ، ارزشمندترین 

و موثرترین اقدام برای انجام رسالت سنگین تعلیم و تربیت است. 
وی با اشــاره به اهمیت و حساسیت این شغل خطیر گفت : به عنوان نماینده ۱۶ 
هزار نفر از جامعه تعلیم و تربیت استان، بسیار امیدوار و در عین حال بسیار مضطرب، 

بسیار راضی و همچنین بسیار نگران هستم. 
رحیمی نژاد به برنامه های شاخص و جنبی تدارک دیده شده جهت پاسداشت مقام 

معلم برای هفته معلم در استان را بشرح ذیل عنوان کرد : 

برگزاری برنامه زنگ ســپاس از معلم در ســطح تمامی مدارس اســتان با حضور 
مسئولان ) این برنامه از ابتدای این هفته آغاز شده و تا دوازدهم اردیبهشت ماه ادامه 

خواهد داشت(. 
دیدار با نماینده ولی فقیه در استان 

برگزاری همایش »به توان ۳۰« یا »افتخار ســی ام« به مناسبت سی امین سالگرد 
برتری دانش اموزان استان در کنکور سراسری و تجلیل ۳2۰  نفر از برترین های رشته 
های مختلف استان در حوزه تعلیم و تربیت است که یزد را از این حیث در رده دوم 

کشور قرار داده است. 
تهیه و پخش ۸ مستند که با استفاده از تجربه زیستی معلمان پیشکسوت استان 

ساخته شده در سیمای یزد 
تجلیل از معلمان فرزند شهید با همکاری بسیج فرهنگیان و فرماندهی سپاه الغدیر 
برگزاری شب شعر با حضور ۸۰۰ نفر از شاعران و ادیبان در هفدهم اردیبهشت ماه 

برگزاری برنامه های ورزشی مانند کوهنوردی 
معرفی معلمان شاخص و شهدای معلم در تابلوهای شهری 

برگزاری مراسم محفل انس با قرآن 
برگزاری جشن بزرگداشت مقام معلم نیز در روز هیجدهم اردیبهشت ماه در قالب 
یک اجتماع بزرگ از معلمان در محل مجموعه ورزشی شهید نصیری یا سالن وحدت  

 تجلیل از مقام معلم در مساجد شهر 
 برگزاری همایش تجلیل از معلمان شــاخص هنرستانی توسط صنایع و برگزاری 

پویش »همه مدیون توئیم« 
 بازدید رایگان فرهنگیان از موزه ها و مراکز تاریخی 

 برگزاری رژه سپاس معلم در فرماندهی نیروی انتظامی  
 همایش پیاده وری خانواده فرهنگیان در پارک کوهستان یزد 

برنامه رخصت معلم با هدف گسترش ورزش پهلوانی با حضور یکهزار نفر از دانش 
آموز فعال در این رشته در محل سالن 9 دی مجموعه زمزم  

برگزاری شورای اداری استان با حضور مدیران استانی  
شایان ذکر اینکه  این نشست با حضور معاونین این اداره کل برگزار و در پایان به 

سؤالات خبرنگاران پاسخ دادند.

 مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی راهبردهای صنعت پتروشیمی برای تحقق 
شعار سال را تشریح کرد و گفت: تکمیل طرح های نیمه تمام پتروشیمی از راهبردهای 
تحقق شعار امسال اســت و چند طرح پتروشیمی امسال به بهره برداری می رسد که 

گام بلندی در جهش تولید است.
به گزارش از وزارت نفت، مرتضی شــاهمیرزایی در یک برنامه تلویزیونی در زمینه 
تحقق شــعار سال در صنعت پتروشــیمی، بیان کرد: جهش تولید متفاوت با افزایش 
تولید است. تلاش می شود ظرفیت 9۳ میلیون تنی کنونی صنعت پتروشیمی تا پایان 

امسال از ۱۰۰ میلیون تن عبور کند.

وی افزود: جلب مشارکت مردم برای سرمایه گذاری در صنعت پتروشیمی با بهبود 
فضای کســب وکار و بازار سرمایه و به کارگیری صندوق های اعتباری که مراحل اولیه 
آن از سوی بعضی هلدینگ ها در حال انجام است، از راهکارهای تحقق شعار سال در 

صنعت پتروشیمی است.
معاون وزیر نفت با اشــاره به عرضه اعتباری محصولات پتروشــیمی به منظور رفع 
چالش سرمایه در گردش واحدهای تکمیلی، گفت: این راهکار سبب رونق کسب وکار 
در جامعه می شود. پارسال ۸۰ هزار میلیارد تومان از سوی مجتمع های پتروشیمی به 
صنایع تکمیلی، همسو با سیاست دولت سیزدهم، عرضه اعتباری شد. امسال نیز این 

راهکار استمرار دارد تا جهش تولید و رشد اقتصادی برای کشور محقق شود.
شــاهمیرزایی با تأکید بر اینکه شــرکت ملی صنایع پتروشیمی مصمم به تحقق 
جهش تولید در صنعت است، ادامه داد: تکمیل طرح های نیمه تمام صنعت پتروشیمی 
از راهبردهای تحقق شعار سال است و چند طرح پتروشیمی نیز امسال به بهره برداری 
می رســند که گام بلندی در جهش تولید اســت.وی تأمین خــوراک پایدار خوراک 
مجتمع های پتروشیمی را از عوامل مهم در تحقق جهش تولید دانست و تصریح کرد: 
حمایت از ساخت داخل و دانش بنیان ها از سیاست های شرکت ملی صنایع پتروشیمی 

است که این مهم نیز سبب رشد تولید و اشتغال زایی در کشور می شود.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: برگزاری این سلسله جشنواره از جشنواره 
های بزرگ و ارزشمند کشوری است که ۱۴ دوره از این جشنواره شعر رضوی به زبان 

عربی در استان خوزستان برگزار شده است.
به گزارش روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان، مجید منادی 
مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان، در آیین افتتاحیه جشنواره شعر رضوی به 
زبان عربی که در شهرستان هویزه برگزار شد گفت: در فرآیند برگزاری این جشنواره 
بین المللی شــعر رضوی به زبان عربی هســتیم که برگزاری این سلسله جشنواره از 

جشنواره های بزرگ و ارزشمند کشوری است. 
خوشــبختانه تا به امروز 2۱ دوره از جشــنواره بزرگ امام رضا )ع( که در کشــور 
برگزارشده که ۱۴ دوره از این جشنواره شعر رضوی به زبان عربی در استان خوزستان 

برگزار شده است.
وی افزود: اساتید گرانقدری در این دوره از جشنواره شرکت کردند که حضور تک 
تک این عزیزان برای ما ارزشــمند است. این جشنواره خوشبختانه بین اهالی شعر و 
ادب و هنر به اندازه کافی جا افتاده است و استقبال شعرای شعر عربی از این جشنواره 
نامدار بسیار زیاد است. جشنواره های شعر و جشنواره های فرهنگی اگر خوب برگزار 
شوند نباید به ورطه تکرار بیفتند. نباید بعد از برگزاری چندین دوره از جشنواره صرفا 

به یک فراخوان و یک اختتامیه و برگزاری چند کارگاه محدود شویم.
مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان گفت: استان خوزستان دروازه ورود تشیع 
به کشــور عزیز ما ایران است.از طرف دیگر ، تمامی شهرستان های استان خوزستان 
قدمگاه امام رضا )ع( هســتند. به همین خاطر نباید برای برگزاری جشــنواره به یک 
شهر یا دو شهر استان خوزستان محدود باشیم چرا که تمامی شهرهای استان متبرک 
به قدوم امام رضا )ع( هســتند. تمامی شهرهای استان خوزستان ظرفیت میزبانی از 

جشنواره شعر عربی را که یک ظرفیت عظیم است را دارد.
در ادامه مجید منادی تصریح کرد: در استان خوزستان تلاش ما این است که شعر 
و ادب و فرهنگ شــیعی و ولایی را بتوانیم با زبان عربی آن گونه که شایســته است 
منتقل و شکوفا نماییم. این اشعار دریچه ای  برای ارتباط ما با کل جهان اسلام هستند.

وی گفــت: ما امروز شــاهد دوره ای هســتیم که ایران اســلامی در مقابل رژیم 
صهیونیستی به تنهایی می ایستد و به این رژیم سیلی تاریخی می زند، همه این توان 
و قدرت به خاطر داشــتن این فرهنگ حسینی و فرهنگ رضوی است. ما به فرهنگ 
پرارزش میبالیم و به آن مفتخریم. جوانهای ما در هیچ کجا احســاس انحراف و خود 
کم بینی نداشتند به خاطر اینکه ما با تمام توان در مقابل ظلم ایستاده ایم. جوانهای 
ما باید بدانند فرهنگی که آنها را در دنیا سربلند و عزتمند می کند این فرهنگ ولایی 
است . رشد و شکوفایی این فرهنگ ولایی دریچه ایی برای گفت و گو و تعامل با جهان 
اســلام. نگاه تمام جهان اســلام را قبل و بعد از عملیات وعده صادق بررســی کنید ، 

ایستادگی در مقابل ظلم و فساد از برکت اندیشه رضوی و حسینی است.
از  خوزســتان  اســلامی  ارشــاد  و  فرهنــگ  کل  مدیــر  پایــان  در 
و هویــزه  شهرســتان  جمعــه  امــام  و  محتــرم  فرمانــدار   همــکاری 

 برگزارکنندگان جشنواره تشکر و قدردانی کرد.

به گزارش وزیر نیرو در جمع خبرنگاران گفت: در آستانه روز کارگر این روز را به همه کارگران عزیز و همه فعالان عرصه 
تولیــد تبریــک و تهنیت عرض می کنم امروز افتخار داریم که از گروه مپنا دیدن کنیم و در طی این دوره برای ســومین بار 

بازدید صورت می گیرد
وی ادامه داد: مهمترین نیاز امروز کشور مسأله انرژی و سرمایه گذاری در آن بخش برای رفاه و رفع نیازهای کشور است 

و در این زمینه امیدواریم رویکردها اصلاح شود.
وزیر نیرو ادامه داد: ما در طی ۳ ســال اخیر برنامه های که برای رفع نیاز کشــور در صنعت برق در نظر گرفتم این بود که 

برنامه های مشخصی وجود داشت که مطابق آن برای تابستان بدون خاموشی پیش رفتیم.
محرابیان خاطر نشان کرد: مشترکانی که در تابستان امسال مصارف برق خود را نسبت به سال قبل کاهش دهند، علاوه بر 

برخورداری از پاداش روی قبوض و رایگان شدن قبض برق، از جوایز متنوعی برخوردار می شوند.
به گفته محرابیان برای تابستان امسال ۸۰ میلیون جایزه غیرنقدی برای مشترکان برق پیش بینی شده است . که این جوایز 
از اینترنت همراه تا بیش از صدها دستگاه خودرو و لوازم برقی خانگی کم در نظر گرفته شده است که به قید قرعه به افرادی 

که در مصرف برق صرفه جویی کرده اند اعطا می شود، برخوردار خواهند شد.
به گفته وی مپنا جز افتخارات صنعت کشــور اســت و در حال حاضر ســهم مهمی در اجرای نیروگاه ها در سطح کشور و 

حتی خارج از کشــور دارد، پروژه های متعددی به عنوان صدور خدمات فنی و مهندسی دارد و روز 
به روز مطابق نیاز کشــور و دنیا مســیر پیشرفت و تعالی را طی می کند ما نیز به طور کامل از این 

اقدامات حمایت می کنیم.
محرابیان با اشاره به اقداماتی که در سطح کشور انجام شده است، خاطر نشان کرد: بیش از ۸۵۰۰ 
مگاوات به ظرفیت برق کشور اضافه شد، البته میزان ناترازی و مصرف بویژه در بخش صنعت کشور 
با توجه به رشد تولید بیش از این است به همین دلیل پروژه های متعددی در نیروگاههای کشور در 
دستور کار قرار گرفت و با زمانبندی خوبی پیگیری می شود، هر چند ماه یک بار شاهد بهره برداری 

از نیروگاههای کشور مطابق برنامه هستیم. هرچند تأمین مالی پروژه ها سخت است.
وزیر نیرو در رابطه با تأمین اعتبار از صندوق توسعه برای اجرای پروژه های نیروگاهی تاکید کرد: 
ضرورت دارد پروژه ها توســط نهادهای مالی بویژه صندوق توسعه ملی تأمین مالی شود تا پروژه ها 

در زمان خود وارد مدار شوند.
وی ادامه داد: متأسفانه صندوق توسعه ملی نقش اساسی خود را در این خصوص ایفا نکرده است 
امیدواریم با تغییراتی که در این صندوق شــاهد خواهیم بود منابع کشــور در مسیر توسعه واقعی 

ملی قرار گیرد.
محرابیان با اشــاره به لزوم حمایت مالی از واحدهای نیروگاهی کشور به منظور افزایش راندمان 
و توســعه ظرفیت گفت: با وجود اهمیت بالای حمایت مالی از طرح های توسعه ظرفیت نیروگاهی 

کشور، صندوق توسعه ملی به تعهدات خود در این حوزه به خوبی عمل نکرده است.
وی در همیــن رابطه اضافه کرد: موضوع رفع ناترازی نیاز به ســرمایه گذاری دارد که این اتفاق 
علاوه بر افزایش رفاه عمومی همچنین به افزایش بازدهی در حوزه انرژی منجر شــده و به اقتصاد 

کشور نیز کمک شایانی خواهد کرد.
وزیر نیرو در ادامه سخنان خود به برنامه های وزارت نیرو برای عبور موفق از اوج بار ۱۴۰۳ اشاره 
کرد و گفت: طی ســه ســال اخیر برنامه های مشخصی برای مدیریت بار مصرف برق فصل گرم در 
دســتور کار قرار گرفت که در سال ۱۴۰۱ برای این موضوع ۱۰۰ اقدام، در سال ۱۴۰2 تعداد ۱۴۰ 

اقدام و برای فصل گرم سال جاری نیز ۱۸۰ اقدام طراحی واجرا شد.
محرابیان با تشریح بخش های مختلف برنامه های وزارت نیرو برای مدیریت مصرف برق در سال 
جاری گفت: بخشی از اقدامات وزارت نیرو در این راستا به توسعه شبکه های انتقال، توزیع، افزایش 
پست ها و نظایر آن مرتبط است و بخشی نیز به افزایش ظرفیت و راندمان نیروگاهی کشور چه در 

بخش حرارتی و چه در بخش برقابی باز می گردد.
وزیر نیرو در پاســخ به پرسشــی درباره نحوه مدیریت مصرف برق صنایع نیز اظهار کرد: ســال 
گذشــته برای اولین بار میزان مصرف کلی برق صنایع از میزان مصرف برق بخش خانگی در ایام 

فصل گرم سال فراتر رفت.
محرابیان در ادامه با تاکید بر اهتمام وزارت نیرو برای تأمین برق کافی برای صنایع در دوره اوج 
بار مصرف امسال ادامه داد: بر اساس تفاهمنامه ای که با وزارت صمت و بر اساس قانون منعقد شده 

است، صنایع بزرگ ملزم به ایجاد نیروگاه به منظور تأمین بخشی از برق مورد نیاز خود هستند.
وی با بیان این که انرژی مورد نیار صنایع امسال نیز در ساعات مختلف تأمین می شود، گفت: هم 
اکنون ۵ واحد نیروگاهی صنایع در استان های مختلف کشور به بهره برداری رسیده است و صنایعی که 
اقدام به احداث نیروگاه های خود تأمین کرده اند، در ایام مدیریت مصرف برق در اولویت قرار نمی گیرند.

وزیر نیرو در پاسخ به پرسش دیگری درباره میزان واردات و صادرات برق کشور گفت: تبادل برق 
با کشــورهای همسایه یکی از سیاست های اصلی وزارت نیرو است که به صورت کلی در طول یک 

سال ما ۸۰ درصد صادرات و 2۰ درصد واردات داریم.
وزیر نیرو در این بازدید همچنین گفت: گروه تولیدی مپنا یکی از افتخارات صنعت کشور است 

که نقش مهمی در اجرای فعالیت های نیروگاهی چه در داخل و چه در خارج از کشور دارد.
محرابیان با تاکید بر اینکه گروه مپنا به طور کامل مورد حمایت دولت قرار دارد، ادامه داد: این 
گروه صنعتی توانسته است در طول سال های گذشته با به روزرسانی دانش مهندسی و تکنولوژی، 
همسو با دانش روز جهان حرکت کند و نقش اثرگذاری در پاسخ به نیاز کشور در حوزه انرژی ایفا کند.
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معاون رییس جمهور در امور مجلس با بیان اینکه خلیج فارس اهمیت تاریخی، اقتصادی، تمدنی و امنیتی دارد، گفت: اگر پرتغالی ها سال های قبل به این منطقه آمده اند و یا آمریکایی ها نیز تلاش دارند که در 
خلیج فارس حضور داشته باشند و حتی حکومت ملی مصدق را ساقط کردند؛ یکی از دلایلش تسلط داشتن بر این منطقه مهم و راهبردی بوده است.

سید محمد حسینی در مراسم گرامیداشت روز ملی خلیج فارس افزود: همچنین اگر تاکنون جنگ هایی در این منطقه به پا شده، هیچ کدام از این جنگ ها بدون ارتباط با اهمیت مساله خلیج فارس نیوی با 
اشاره به بیانات برخی از جغرافی دانان و تاریخ دانان در رابطه با اهمیت خلیج همیشه فارس و ضمن قدردانی از پژوهشگرانی که در این عرصه کار می کنند، اظهار کرد: شخصیت هایی تاریخی گذشته همچون طبری، 

مسعودی و یعقوبی در کتاب های خطی خودشان از این سخن گفته اند که تمامی نواحی خلیج فارس در دوره های پیش از اسلام متعلق به ایران بوده است.
حسینی ابزار کرد: همچنین در اهمیت خلیج فارس می توان گفت که در برخی از آمارها اشاره شده تا ۷۰ درصد انژری نفت و گاز را متعلق به این منطقه دانسته اند و این نیاز کشورهای توسعه یافته در اروپا و 

در غرب و شرق آسیا است که از این انرژی استفاده کنند.

خلیج فارس اهمیت تاریخی، 
اقتصادی، تمدنی و امنیتی 

دارد

حمایت های یارانه ای 
هم از فعالان این صنعت 
صورت نگرفته و علاوه 

براین بانک ها در اعطای 
وام و تسهیلات روند 

سختی پیش روی تولید 
کنندگان قرار می دهند.

سارا ابراهیم نژاد - نامهربانی با فرش آذربایجان غربی حاصل دست هنرمندان بی نظیر،حیات این هنر را کمرنگ کرده و سایه سنگین تحریم های ظالمانه، گرانی مواد 
اولیه، کندی صادرات و نرسیدن فرش این استان به بازارهای هدف شور هنرمندان این صنعت را کمرنگ می کند در حالی که این هنر می تواند نام استان را اعتلا بخشد.
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۵۰ روســتای کرمانشــاه     امســال 
گازدار می شود

  مدیرعامــل شــرکت گاز اســتان کرمانشــاه از 
برنامه ریزی برای گازرسانی به ۵۰ روستای استان 

در سال جاری خبر داد. 
ناصر حســینی با بیان اینکه در حــال حاضر هیچ 
روســتای بالای ۲۰ خانــواری که جــزو تعهدات 
گازرسانی شــرکت گاز در استان باشــد، فاقد گاز 
نیست، گفت: سال گذشته به ۲۳۱ روستای استان 
گازرســانی شــد و در حال حاضر بیش از ۲۲۵۰ 
روستای استان از نعمت گاز برخوردارند که تعدادی 
از این روستاها خارج از تعهد شرکت گاز بودند، اما 
در مســیر خطوط گازرسانی قرار داشــته و به آنها 

گازرسانی شده است. 
وی ادامــه داد: امســال برنامــه داریــم ســراغ 
روســتاهای پراکنده در ســطح اســتان برویم که 
 زیر ۲۰ خانــوار و بعضــا زیر پنج خانوار هســتند 
و هزینه گازرسانی به این روســتاها گاهی تا چهار 
برابر ســرانه مصوب اســت.مدیرعامل شرکت گاز 
استان کرمانشاه با بیان اینکه ۵۰ روستا شناسایی 
شده که گازرســانی به آنها در دســتور کار است، 
تاکید کرد: رســاندن گاز به این روســتاها همین 
امســال آغاز می شــود و در ســال جــاری نیز به 
بهره برداری خواهد رسید. وی معتقد است، با توجه 
به پراکندگی و همچنین صعب العبور بودن برخی 
از این روستاها و اینکه ســرانه گازرسانی به هر یک 
از آنها متفاوت اســت، اعتباری که برای اجرای این 
پروژه ها مورد نیاز است هنوز به طور دقیق مشخص 
نیست.حســینی ضریب نفوذ گاز در روســتاهای 
اســتان را ۹۶ درصد اعلام کرد که با گازرسانی به 
روستاهای پراکنده ای که باقی مانده، این ضریب نفوذ 
افزایش خواهد یافت.مدیرعامل شرکت گاز استان 
کرمانشاه عمده روســتاهایی که امسال گازرسانی 
خواهند شــد را مربوط به بخش »ســرفیروزآباد« 
 کرمانشــاه و همچنین برخی روســتاهای منطقه

 اورامانات اعلام کرد. 
 صنعت فرش آذربایجان غربی قدمتی دیرینه دارد؛ انگشتان هنرمندان 
این دیار ســال هاســت دراین وادی تار و پود قالی ها را گره می زنند، 
زیباترین نقش و نگارها را بر دار قالی نقش می زنند چنانکه تبدیل به 

اثری می شوند بی نظیر که مورد حیرت جهانیان قرار می گیرد.
نمونه اش فرش آهنین تکاب، افشار و ریز ماهی خوی که در فهرست 
میراث ناملموس جهانی قرار گرفته اند و اگر کمی حمایت و پشتیبانی و 
دست یاری به سوی این هنرمندان دراز می شد، خیلی از فرش های این 
سرزمین در قلب جهان می درخشید.اگرچه این استان قطب تولید فرش 
بوده و حاذق ترین هنرمندان را در خود جای داده اســت اما بی مهری 

با آنها یاس را برآنان هدیه کرده و ادامه فعالیت را برای آنها سخت تر.
صنعتی که می تواند گرهی از مشــکلات اقتصادی استان بگشاید، 
اشتغالزایی ایجاد کند و در بازارهای جهانی بدرخشد با موانع و نامهربانی 
های زیادی رو برو شده است.ورود به وادی فرش باعث شد تا پای صحبت 

یکی از پیشکسوتان این هنر »اسدالله یزدانی« مدیرعامل شرکت تعاونی 
فرش دستبافت چهاربرج بنشــینیم؛ آنچه درپی می آید ماحصل این 

گفت وگو است.

  ۷۰ درصد تولیدات استان قابل صادرات است
اسدالله یزدانی که ســابقه ۲۵ ساله در حوزه فرش دارد، می گوید: 
آذربایجان غربی درحوزه فرش از ظرفیت بالایی برخوردار است چنان که 
از ۱۹ نقوش ثبت شده جهانی بالغ بر ۱۰ نقوش مربوط به آذربایجان غربی 
است.وی اظهارکرد: فرش هایی چون ریزماهی خوی و افشار تکاب از جمله 
آثار فاخر این استان بوده و ۷۰ درصد تولیدات استان قابل صادرات است.

  گرانی مواد اولیه نخستین مشکل تولیدکنندگان فرش
این پیشکسوت حوزه فرش درخصوص مشکلات پیش روی فعالان 

 فرش؛ توان اعتلای نام صنایع دستی
 آذربایجان غربی را دارد

صنعت فرش اســتان گفت: گرانی مواد اولیه و هزینه آن هنرمندان صنعت فرش را با 
مشکلات متعددی مواجه کرده و آنها چه بسا برای تهیه و دریافت آن ناتوان مانده و از 
ادامه کار باز می مانند.وی افزود: با توجه به اینکه برخی از مواد اولیه هم از خارج وارد 
می شود، مشکل تولید کنندگان مضاعف شده و تهیه این مواد برای آنها سخت تر می 
شــود.یزدانی ادامه داد: با توجه به اینکه قیمت مواد اولیه بالاست و برخی هم وارداتی 
هستند هزینه تولید هم بالا می رود و این وضعیت منفعتی عاید تولید کننده نمی کند.

  تولید کنندگان فرش بی نصیب از بیمه
یزدانی افزود: حق کارفرمایی ۲۰ درصد اســت دولت تقبل کرده اما پرداخت نمی 
شود و اکثر قالیبافان بیمه نیستند.این پیشکسوت صنعت فرش اظهارکرد: حمایت های 
یارانه ای هم از فعالان این صنعت صورت نگرفته و علاوه براین بانک ها در اعطای وام و 

تسهیلات روند سختی پیش روی تولید کنندگان قرار می دهند.
یزدانی اظهارکرد: روند دریافت وام بسیار سخت و چه بسا دست نیافتنی و پرداخت آن 
نیز مشکلات متعددی به دنبال دارد.وی ادامه داد: با اینکه آثار فاخری تولیدی می شود 

که افتخار ملی هستند، فعالان این صنعت از حمایت های لازم بی بهره اند.
مدیرعامل شرکت تعاونی فرش دستبافت چهاربرج افزود: بیشتر فعالان حوزه صنعت 
فرش اقشار آســیب پذیر جامعه هستند که باوجود تولید بهترین آثار از حداقل ترین 
امکانات و حمایت های لازم بی بهره اند و این باعث دلسردی آنها برای ادامه کار می شود.

  بیشتر هنرمندان صنعت فرش عقب نشینی کرده اند
وی ادامه داد: باتوجه به مشــکلات موجود عدم دسترسی به تسهیلات و همچنین 
نبود حمایت های مالی ۵۰ درصد هنرمندان صنعت فرش استان از عرصه تولید فرش 

کنار کشیده و به شغل های کاذب روی آورده اند.

  نبود ثبت جغرافیایی فرش آذربایجان غربی
یزدانی با بیان اینکه ثبت جغرافیایی فرش دراستان وجود ندارد افزود: چه بسا فرشی 
که درمیاندواب و چهار برج و شهرهای دیگر استان تولید می شود به نام استانهای دیگر 
ختم می شود و این امر نیز مشکلی دیگر بر مشکلات هنرمندان این عرصه می افزاید.

  سایه ظالمانه تحریم ها برسر صادرات فرش آذربایجان غربی
مدیرعامل شرکت تعاونی فرش دستبافت چهاربرج به تبلیغات سیاسی و تحریم های 
ظالمانه دشمنان اشاره کرد و گفت: درگمرگ کشورهای هدف سختگیری های زیادی 

صورت می گیرد و امکان صادرات فرش تولیدی برای ما بسیار کم می شود.
یزدانی افزود: با توجه اینکه فرش، کالای صادراتی غیر نفتی و ارزآور است و در صورت 
صادرات خوب نقش موثری در بهبود فضای اقتصادی و چهره اجتماعی کشور دارد، با 

تحریم های ظالمانه و مانع تراشی های مختلف فرصت صادرات ازآن گرفته می شود.
این پیشکسوت صنعت فرش استان ادامه داد: چه بسا فرش تولیدی کشور و استان 
به نام کشورهای دیگر نظیر پاکستان و ترکیه صادر می شود تا از چشم تحریم ها پنهان 
بماند در حالی که این تولیدات فاخر، حاصل دست هنرمندان زبردست استان و کشوراست.

  کشورهای رقیب با نرخ پایین تسهیلات می دهند اما اینجا نه
یزدانی افزود: هنرمندان تلاش می کنند اما اگر حمایت های دولتی باشد و وام های 
اعطایی و تســهیلات به سهولت اعطا شود، بی شک باعث رونق بازار تولید و امیدواری 
تولید کنندگان خواهد شد.وی ادامه داد: با نگاهی به کشورهای رقیب مشاهده می شود 
نرخ تســهیلات پرداختی آنها به تولید کنندگان بسیار پایین است؛ به عبارتی از تولید 
کننده به شــکل های مختلف حمایت می شود ولی اینجا چنین حمایتی وجود ندارد 
و نرخ تســهیلات و وام های پرداختی بالا و در توان تولیدکنندگانی که بیشتر از اقشار 

ضعیف جامعه هستند نیست.

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران
سه شنبه 1403/02/11
شماره : 1627

 برترین اخبار ایران و جهان
www.ofoghemroz.ir
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مدیر ورزشی باشگاه اینتر اعلام کرد که در نقل و انتقالات زمستانی تنها طارمی برای خط هجومی این تیم جذب خواهد شد.
 مهدی طارمی پس از ۴ سال حضور در تیم فوتبال پورتو و با توجه به عملکرد خوبی که از خود نشان داد مورد توجه سران باشگاه اینتر ایتالیا قرار گرفت و با توجه به اینکه قرارداد او با باشگاه 

پورتو پرتغال تا پایان فصل جاری اعتبار دارد این بازیکن در نقل و انتقالات تابستانی رسماً راهی اینتر می شود.
»پیرو آسیلیو« مدیر ورزشی باشگاه اینتر در جدیدترین اظهارات خود پیرامون فعالیت های نقل و انتقالاتی این باشگاه در پایان فصل، اظهار داشت: ما در فصل آینده ۴ مهاجم خواهیم داشت 

و اینکه گفته می شود ۵ مهاجم در اینتر حضور خواهند داشت، صحت ندارد.
او ادامه داد: »جاشوا زیرکزی« و »آلبرت گوموندسون« دو بازیکن باکیفیت عالی هستند اما به این معنی نیست که ما آنها را خواهیم خرید. مهاجم جدید اینتر )مهدی طارمی( قبلًا به توافق 

نهایی با ما دست یافته است.

  قضــاوت قربانی در مســابقات جام 
ملت های زیر ۱۷ سال دختران

کنفدراســیون فوتبال آســیا از قضاوت مهسا 
قربانی در مســابقات جام ملت های زیر ۱۷ سال 
دختران خبر داد. به نقل از سایت فدراسیون فوتبال، 
مسابقات جام ملت های زیر ۱۷ سال دختران آسیا 
۲۰۲۴ - اندونزی در حالی ۱۷ تا ۳۰ اردیبهشت 
ماه در بالی برگزار می شود که با اعلام کنفدراسیون 
فوتبال آسیا مهسا قربانی از ایران به عنوان داور برای 

قضاوت در این رقابت ها انتخاب شده است. 

 مشخص شدن بازیکنان مازاد تراکتور 
بعد از صدور مجوز گل محمدی

یحیی گل محمدی برای پذیرش پیشــنهاد 
باشگاه تراکتور تبریز هیچ شرط قبلی در خصوص 
لیست بازیکنان فعلی این تیم نداشته است.باشگاه 
تراکتور تبریز پس از بررســی گزینه های مختلف 
داخلــی تصمیم گرفت یحیــی گل محمدی را 
به عنوان ســرمربی انتخاب کند اما حضور او در 
هفته های پایانی فصل جاری لیگ برتر با موانعی 
روبرو شد. بدین ترتیب با تشخیص گل محمدی، 
فعلا حمید مطهری به عنوان مربی موقت فعالیت 
کند.گل محمــدی در حالی منتظر تاییدیه های 
لازم برای کار در تراکتور تبریز اســت که شایعه 
مخالفت او با حضور چند بازیکن باتجربه تراکتور 
 همچــون شــجاع خلیل زاده، مهدی شــیری و

 سیامک نعمتی مطرح شــده است. جدایی این 
بازیکن ها از پرســپولیس در زمــان حضور گل 
محمدی دلخوری هایی را بین بازیکنان با سرمربی 
وقت تیم ایجاد کرد که باعث مطرح شدن چنین 

حاشیه هایی شده است.

 تبریک اینســتاگرامی رییس فیفا به 
قهرمانی تیم ملی فوتسال ایران

رییس فدراســیون جهانــی فوتبال در فضای 
مجــازی قهرمانی تیــم ملی فوتســال ایران در 
آســیا را تبریک گفت. جیانــی اینفانتینو رییس 
فدراســیون بین المللی فوتبال با انتشار عکسی 
از تیم ملی ایران در اســتوری اینســتاگرام خود 
نسبت به قهرمانی ملی پوشــان فوتسال در جام 
 ملت های ۲۰۲۴ فوتسال واکنش نشان داد و گفت:

 »به تیم ملی ایران بابت قهرمانی در آسیا و صعود 
به جام جهانی فوتسال تبریک می گویم«.

شــایان ذکر اســت تیم ملی فوتسال ایران با 
کسب پیروزی ۴ بر یک مقابل تایلند در فینال جام 
ملت های ۲۰۲۴ فوتسال آسیا برای سیزدهمین بار 

با کاپ قهرمانی این رقابت ها جشن گرفت.

فوتســال  پادشــاه  ایــران   :AFC  
آسیاستکنفدراسیون فوتبال آسیا به تمجید از 
قهرمانی تیم ملی فوتسال ایران در جام ملت های 
آسیا پرداخت. تیم های ملی فوتسال ایران و تایلند 
در دیدار نهایی مســابقات جام ملت های ۲۰۲۴ 
آسیا امروز یکشــنبه از ساعت ۱۴:۳۰ به مصاف 
هم رفتند که این دیدار با برتری ۴ بر یک به سود 
ایران به پایان رسید تا ایران برای بار سیزدهم بر 
بام قاره آسیا بایستد.کنفدراسیون فوتبال آسیا در 
پایان این رقابت ها به تمجید از قهرمانی تیم ملی 
فوتسال ایران پرداخت و نوشت: تیم ملی فوتسال 
ایران به سلطه خود بر آسیا ادامه داد. جای این تیم 
همیشه در اوج و قله است.همچنین در پستی دیگر 
نوشت: ایران پادشاه آسیا است و برای سیزدهمین 

بار قهرمان آسیا شد.

 غافلگیری زاهــدی و هم تیمی هایش 
توسط هواداران آویسپا

هــواداران تیم فوتبــال آویســپا فوکوئوکا با 
حضــور در محــل تمریــن ایــن تیــم باعث 
شــهاب جملــه  از  بازیکنــان   غافلگیــری 

 زاهدی مهاجم ایرانی این تیم شدند.
 تیم فوتبال آویسپا فوکوئوکا که شهاب زاهدی 
مهاجم سابق پرســپولیس را در اختیار دارد، در 
هفتــه دهم جِی لیگ ژاپن رو در روی تیم توکیو 
وردی رفت و این بازی در حالی در پایان با نتیجه 
تســاوی بدون گل به پایان رسید که زاهدی ۷۶ 
 دقیقه در ترکیب تیمش حضور داشــت اما موفق

 به گلزنی نشــد.در همین حــال، تمرین امروز 
دوشــنبه ۱۰ اردیبهشــت آویســپا در هــوای 
 بارانــی زمین تمرینی »گانوســو« برگزار شــد.

 برگزاری دومین اردوی تیم ملی فوتبال 
زیر ۱۵ سال بانوان

دومین اردوی تیم ملی فوتبال زیر ۱۵ ســال 
بانوان از اواســط اردیبهشت ماه در تهران برگزار 
می شــود. به نقل از سایت رســمی فدراسیون، 
اردوی تیم ملی دختران زیر ۱۵ سال از ۱۲ تا ۱۸ 
اردیبهشت ماه در مرکز ملی فوتبال برگزار می شود 
که پروانه کران خســروی اسامی بازیکنان دعوت 

شده به اردو را به شرح زیر اعلام کرد:
آوابیگی، غزل انصــاری، نگار فریدونی، آیلین 
دفاعی، ستیا فروزان فر، ویانا حق شناس )اصفهان(

عســل دهقانی نیا )اردبیل( دینا قربانی، زهرا 
نصیری، ویدا صفری )فارس( الناز حسینی )کرمان(

باران حســینی )کرمانشــاه( ویــان کمانگر 
)کردستان(ســدنا داوودی، یکتــا نهنگ، فاطمه 

صادق تبار )مازندران(

نکونام   اجازه ندهد 
حاشیه های اطراف تیم 

به او و بازیکنانش آسیب 
برساند. جو همدلی و 

صمیمیت را تا پایان فصل 
حفظ کند.

نکونام باید با دقت بیشتری به مصاف تراکتور برود

ورزش 

سعید جمشیدیان    |   محمود فکری در خصوص دیدار روز چهارشنبه آبی پوشان برابر تراکتور گفت: تراکتور یکی از تیم های خوب لیگ است که با 
تغییراتی که در این تیم بوجود آمده خطرناک تر از گذشته نشان می دهد و می تواند برای استقلال مشکل ساز شود.

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

سه شنبه 1403/02/11
شماره : 1627

خطیر باید دل نکونام را به دست بیاورد!
ستار همدانی در گفتگو با خبرآنلاین درباره شرایط این روزهای استقلال صحبت کرد.

 لیگ برتر ایران به روزهای حســاس خود رســیده و رقابت استقلال و پرسپولیس 
برای کسب عنوان قهرمانی نزدیک و نفس گیر شده است.در حال حاضر استقلال با ۵۳ 
امتیاز در صدر جدول قرار دارد و پرسپولیس هم با ۵۲ امتیاز دوم است. این ۲ تیم در 
هفته بیست وپنجم لیگ برتر دیدارهای حساسی را در پیش دارند و محکوم به پیروزی 
هستند. استقلال این هفته باید در تبریز به مصاف تراکتور برود و پرسپولیس هم در 
تهران میزبان سپاهان خواهد بود. نتایج سرخابی ها در این هفته از رقابت ها تاثیر زیادی 
روی سرنوشت قهرمانی خواهد داشت و کوچک ترین لغزشی از سوی هرکدام از ۲ تیم، 

می تواند شرایط را به سود رقیب تغییر دهد.

ستار همدانی، بازیکن اسبق استقلال در گفتگو با خبرآنلاین درباره آخرین وضعیت 
استقلال در آستانه دیدار با تراکتور صحبت کرده که در ادامه می خوانید:

 استقلال روز چهارشنبه یک بازی حساس را مقابل تراکتور در پیش دارد. 
شرایط این تیم را چطور می بینید؟

استقلال برای قهرمانی با پرسپولیس می جنگد و هر بازی یک فینال است. قهرمانی 
استقلال الان در دست خودش است و همه چیز به تلاش این تیم بستگی دارد. امیدوارم 
استقلال از پس این بازی بربیاید و شرایط را به گونه ای پیش ببرد که دل هواداران را 
شاد کند. تراکتور هم تیم بسیار خوبی است و تغییراتی در کادر فنی این تیم ایجاد شده 
و فکر کنم انگیزه بالایی داشته باشند. بازی برابر تراکتور همیشه برای استقلال سخت 

بوده و تراکتور هم کار ساده ای ندارد و بازی جذابی خواهد بود.

 حسین حسینی هم محروم شده و نمی تواند در این بازی به میدان برود. 
نظر شما درباره حکم کمیته انضباطی چیست؟

حضور حسینی می توانست خیلی مفید باشد و شاید غیبت او مشکل ساز شود. امیدوارم 
جانشین او عملکرد خوبی داشته باشد که به تیم آسیبی نرسد. من فکر می کنم درباره 

مسائلی شبیه به این، می شود با یک تذکر جدی برای امثال حسینی ماجرا بسته شود. 
حســینی بازیکنی نیست که دائم در حال خطا باشد و بازیکنی است که در ۱۰ سال 
اخیر خطایی از او ندیده ایم. به نظرم می شد با یک تذکر جدی حسینی را توجیه کرد که 
مسائل را رعایت کند. او مسائل اخلاقی و تعهد به اجتماع و کشور را همیشه رعایت کرده 
و بازیکن ملی ماست. به نظرم کمیته انضباطی می توانست با یک تذکر ماجرا را تمام کند.

 تراکتور هم اخیرا دچار تغییر و تحول شده و حمید مطهری روی نیمکت این 
تیم می نشیند که با توجه به سابقه حضورش در پرسپولیس احتمالا انگیزه های 

ویژه ای برای این بازی دارد.
بازی مقابل اســتقلال و پرســپولیس برای هر کســی اهمیــت دارد. من خودم 
وقتــی در تیم هــای دیگــر مثل بهمن، کشــاورز و تراکتور بودم دوســت داشــتم 
جلوی اســتقلال و پرســپولیس بــازی کنم. حمیــد مطهری هم یکــی از مربیان 
 خوب ماســت و تــلاش زیادی می کند و امیــدوارم به همراه آقــای گل محمدی در

 تراکتور موفق باشند و تیم را از این شرایط خارج کنند. مشکلات تراکتور فنی نیست 
و مســائل دیگری اســت که من بارها به آن اشاره کرده ام و مشکلات تراکتور با تغییر 

کادر فنی حل نمی شود.

 در شرایطی که استقلال به مقطع حساسی از فصل رسیده، به نظر می آید 
نکونام و خطیر هم تصمیم گرفته اند فعلا ســکوت کنند و درباره مشکلات 
حرفی نزنند. نظرتان درباره اتفاقات اخیر و سکوت این روزهای آن ها چیست؟

مطمئمن باشد دود این اختلافات به چشم استقلال خواهد رفت. قاطعانه می گویم 
که جواد نکونام به همراه بازیکنان و کادر فنی تمام تلاش شان را کرده اند و تیم در صدر 
جدول است ولی وقتی اختلافاتی به این شکل وجود دارد که به شدت روبه روی هم قرار 
دارند، استقلال ضربه می خورد. سکوت هم نمی تواند به تنهایی مشکلات را نادیده بگیرد 
و کادر مدیریتی باید از کادر فنی حمایت کند و جلسه بگذارند که داخل تیم باهم آشتی 
کنند. تمام زحمات تیم به همین ۶ هفته بستگی دارد. فارغ از تمام مشکلات باید باهم 
آشتی کنند و کادر مدیریتی باید دل کادر فنی را به دست بیاورد. کار سختی هم نیست 
و باید بین نکونام و خطیر نشستی بگذارند و از زحمات کادر فنی تشکر کنند تا روحیه 
بگیرند و برای این ۶ بازی همه دست به دست هم بدهند تا استقلال به هدفش برسد.

 نظر شما درباره واگذاری استقلال چیست؟
این اتفاق خوبی است و آن را به فال نیک بگیریم ولی چون تصمیمات ما دقیقه ۹۰ 
گرفته می شــود، حتما مشکلات خودش را خواهد داشت. امیدوارم با چیدمان صحیح 
و تخصصی مدیریتی، بتوانند مشکلات استقلال را حل کنند تا این تیم بتواند مباحث 
زیرساختی و توسعه خود را انجام دهد.پرسپولیس هم این هفته بازی مهمی با سپاهان 
دارد و در جام حذفی هم به شکلی عجیب شکست خورد. با توجه به غیبت احتمالی 
بیرانوند شــرایط این تیم را چطور می بینید؟بیرانوند یک بازیکن تاثیرگذار است ولی 
شاید اگر مقابل آلومینیوم بازی می کرد هم پرسپولیس با توجه به انگیزه تیم رقیب باز 
هم شکست می خورد. در مجموع ولی حضور بیرانوند قطعا می تواند به نفع پرسپولیس 
باشد و کمک روحی و روانی و فنی کند. پرسپولیس هم از این موضوع آسیب می بیند. 
از بازی خوب آلومینیوم اما نباید گذشــت که ۲ بار با ۲ گل عقب بودند ولی به بازی 
برگشت. بازی پرسپولیس مقابل سپاهان به نوعی بازی رقباست و سپاهان اگر ببرد به 

پرسپولیس نزدیک می شود ولی مساوی به نفع استقلال است. 

مهدی لیموچی: شایسته پیروزی برابر پرسپولیس بودیم
مهاجم گلزن تیم فوتبال آلومینیوم اراک با بیان اینکه این تیم 
شایســته پیروزی برابر پرسپولیس بود، گفت: عملکرد ما بهتر از 
حریف بود و همه مشــاهده کردند که چه موقعیت هایی را خلق 
کردیم. تیم های فوتبال آلومینیوم و پرسپولیس در مرحله یک هشتم 
نهایی جام حذفی روز جمعه ۷ اردیبهشت به مصاف هم رفتند که 
این بازی در ضربات پنالتی با نتیجه ۶ بر ۵ به ســود آلومینیوم به 
پایان رسید تا این تیم با شکست پرسپولیس به مرحله یک چهارم 

نهایی صعود کند.
مینیــوم  لو آ ن  ا جــو جــم  مها لیموچــی  مهــدی 

در ایــن بــازی نقــش بزرگــی را در کســب تســاوی تیمــش در وقت هــای قانونــی و اضافــه برابر پرســپولیس داشــت. 
 ایــن بازیکــن ابتــدا در دقیقــه ۸۵ گل اول تیمــش را بــه زیبایــی به ثمــر رســاند و در دقیقــه ۱۲۰ نیز با پاســی که به

 علیرضا نقی زاده داد، منجر شــد تا گل چهارم و تســاوی بخش تیمش به ثمر برســد.لیموچی در رابطه با درخشــش در بازی 
با پرســپولیس اظهار داشــت: بازی خوبی بود، ما دو بار از حریف عقب افتادیم اما توانســتیم با اعتماد به نفس بالا موقعیت های 
 زیــادی را خلــق کنیــم و هر دو بار کامبک بزنیم. پرســپولیس یکی از بهتریــن تیم های ایران در چند فصل اخیر بوده اســت

 اما همه مشاهده کردند که تیم ما در این بازی بهتر از حریف بود و نشان دادیم که لیاقت صعود به مرحله بعدی جام حذفی را 
داریم.او درباره درخششــی که در این بازی داشــت، گفت: همیشه گفته ام که اگر در زمین عملکرد خوبی دارم همه آنها زحمات 
هم تیمی هایم اســت؛ لطف خدا در این بازی شــامل حالم شــد که بتوانم از موقعیت هایی که به دست می آورم به بهترین شکل 
 ممکن استفاده کنم. اگر تیم پیشرفت کند مطمئناً پیشرفت فردی هم در بازیکن به وجود خواهد آمد و باید از هم تیمی ها و کادر

 فنی آلومینیوم تشکر کنم. از اینکه نقش کوچکی در پیروزی تیم و صعود به مرحله یک چهارم نهایی داشتم، خوشحال هستم.
مهاجم گلزن آلومینیوم در خصوص دیدار هفته بیست و پنجم لیگ برتر تیمش برابر فولاد خوزستان که روز چهارشنبه ۱۲ اردیبهشت برگزار 
 می شود، تصریح کرد: قطعاً بازی سختی در پیش داریم. فولاد تیمی ریشه دار و پر هوادار است و با توجه به امکاناتی که دارد، جایگاه فعلی آن در جدول

 مستحق این تیم نیست. ما شایستگی حضور در بین تیم های بالای جدولی را داریم و قطعاً برای پیروزی وارد زمین خواهیم شد؛ 
انشاالله روز چهارشنبه دل مردم اراک را بار دیگر شاد خواهیم کرد.

سرمربی تیم ملی فوتسال گفت: با توجه به اتمام قرارداد خودم 
و کادر فنی با فدراســیون به خاطر عشق به مردم و کشورمان تا 

پایان جام ملتها ماندم.
 وحید شمســایی در گفت وگو با خبرنگار ورزشی خبرگزاری 
فارس، در مورد قهرمانی تیم ملی فوتسال در جام ملت های آسیا 
اظهار داشــت: خدا را شکر به هدفی که دنبالش بودیم، رسیدیم. 
ایــن قهرمانی تقدیم به مردم ایــران. از بازیکنانم و خانواده  آنها 
تشــکر می کنم، آنها در ایام نوروز که ماه مبارک رمضان هم بود 
در اردوی تیم ملی بودند در صورتی که باید کنار خانوادهایشان 

در تعطیلات باشند.وی گفت: در ۴۵ روز آخر سختی زیادی کشیدیم. از ۲۴ اسفند شروع کردیم تا امشب که بازی ها تمام شد 
و خدا را شکر که مزد تلاش مان را گرفتیم.

سرمربی تیم ملی فوتسال گفت: از اصولی رئیس کمیته فوتسال که مثل یک برادر بزرگتر کنار تیم بود و همچنین تاج ریاست 
فدراسیون فوتبال بابت حمایت و بحث پاداش ها تشکر قدردانی داشته باشم.

در بازی فینال هم کیومرث هاشــمی وزیر ورزش آمد که این نشــان می دهد وی چقدر علاقمند به ورزش کشور است. در 
جلسه ای که قبل از مسابقات با وزیر داشتم من قول قهرمانی داده بودم که عنوان کردند این روی مسوولیت شما تاثیری نمی 

گذارد که در پاسخ گفتم خیر بازیکنان باید بدانند که جای پای چه بزرگانی گذاشتند و چه پیراهنی بر تن می کنند.
شمسایی گفت: من و همکارانم قراردادمان در اسفند با فدراسیون فوتبال به اتمام رسیده بود اما به خاطر مردم و عشق به 

کشورم و قولی که به فدراسیون داده بودم تا پایان جام ملت ها ماندم.
وی همچنین در مورد تقدیم قهرمانی جام ملت های آســیا به شــهید غیرت گفت: تک تک شهدا گردن همه ما حق دارند و 
باید بدانیم همچنان افرادی هستند که عاشق کشور و ناموس هستند و برای کشور قدم بر می دارند و قابل تقدیر هستند. من 

این قهرمانی را تقدیم این شهید عزیز کردم.
وی در پاســخ به ســوالی در مورد اینکه پاداش های تیم ملی قرار بود پرداخت شود گفت: جا دارد از تاج ریاست فدراسیون 

فوتبال و اصولی رئیس کمیته فوتسال برای پاداش های بازیکنان تشکر قدردانی داشته باشم.

 قرارداد نداشتم اما به عشق مردم و کشورم ماندم

اینتر تنها طارمی را در 
 خط هجومی جذب
 می کند

آبی ها باید ۵ دیدار باقی مانده را با پیروزی به پایان برسانند تا بتوانند به قهرمانی دست پیدا کنند، استقلال باید با تمام توان 
به مصاف تراکتور برود چون پیروزی در این دیدار باعث خواهد شد آبی ها گام محکمی برای قهرمانی بردارد.

 باید مشکلات مالی استقلال حل شود
وی در خصوص هلدینگ خلیج فارس که مالک باشگاه استقلال شده است تصریح کرد: این اتفاق را باید به فال نیک بگیریم. 
بخش اعظم مشکلات استقلال مالی است و با توجه سرمایه بالای هلدینگ خلیج فارس این مشکل می تواند برای همیشه از 
بین برود تا هم بازیکنان دیگر دغدغه مالی نداشــته باشــند هم باشگاه بتواند نفرات مورد نظر کادر فنی را جذب کند و دیگر 
شاهد بسته شدن پنجره نقل و انتقالات استقلال به دلیل مشکلات مالی نباشیم، سرخابی ها مشکلات زیادی بابت مسائل مالی 

داشته اند و باید امیدوار باشیم دیگر شاهد چک برگشتی برای باشگاه استقلال نباشیم.

 استقلال نیاز به تغییرات مدیریتی دارد
سرمربی سابق استقلال در پاسخ به این سوال که آیا تغییرات در سطح مدیریت برای استقلال 
در فصل آینده لازم است یا خیر تاکید کرد: اگر قرار باشد حاشیه ها همچنان ادامه داشته باشد 

تغییرات ضروری است. 
اســتقلال امسال از اختلاف مدیر عامل و سرمربی ضربه های زیادی خورد بنابراین اگر قرار 

است تغییر صورت بگیرد باید با دقت و کارشناسی شده صورت بگیرد. 
مجموعه جدید باید بهترین ها را برای مدیریت باشگاه انتخاب کنند. استقلال به آرامش نیاز 
دارد و با توجه به اینکه برخی از مســؤولان هلدینگ خلیج فارس به استقلال علاقه دارند باید 

منتظر تغییرات مدیریتی خوبی باشیم.

 توصیه های فکری به نکونام برای قهرمانی
فکری در پاســخ به این پرســش که چه توصیه های برای ســرمربی استقلال در هفته های 
پایانــی دارید گفت: اســتقلال به حســاس ترین زمان لیگ رســیده این تیم یــک امتیاز از 
رقیــب قدیمــی بیشــتر دارد و ابتکار عمل برای قهرمانی در دســت آبی پوشــان اســت، با 
توجه به ســال ها حضور در اســتقلال و شــناخت کامل از اطراف تیم به جــواد نکونام که تا 
 بــه اینجا عملکرد خوبی برای اســتقلال داشــته توصیه می کنم ابتدا آرامــش خود را حفظ 

کرده و آن را به بازیکنان انتقال دهد.
اجازه ندهد حاشیه های اطراف تیم به او و بازیکنانش آسیب برساند. جو همدلی و صمیمیت را 
تا پایان فصل حفظ کند. کسانی را که به دنبال تفرقه افکنی هستند را از تیم دور کند، در طول 
دیدارهای باقی مانده دچار اشتباه نشوند و از موقعیت های بدست آمده استفاده کنند، الان زمان 
 آن است که مجموع استقلال اختلافات را کنار گذاشته و همه به فکر قهرمانی باشند تا به هدفی

 که از ابتدای فصل داشته اند برسند.

 شاید روزی به استقلال برگردم
سرمربی سابق استقلال در پاسخ به این سوال که اگر شرایط فراهم شود باز هم به استقلال 
باز خواهید گشــت تا به عنوان سرمربی فعالیت کنید یا خیر تصریح کرد: هیچ چیز در زندگی 
مشخص نیست، من از دوره گذشته که سرمربی استقلال شدم تجربه خوبی کسب کردم. تیم 

من صدر جدول بود اما من را برکنار کردند.
ما اگر قهرمان می شدیم به اسم استقلال نوشته می شد نه من، قرار نیست هر کسی سرمربی 
می شود سال ها در استقلال بماند تغییر طبیعی است، اما در مورد من مجموعه استقلال خودزنی 

کرد و از من حمایت نکرد و پشت من نماند.
ناراحتی من این اســت چرا از من حمایت نشــد، تیم من در حال نتیجه گرفتن بود اما آن 
اتفاقات رخ داد و من برکنار شــدم. البته من همیشه استقلالی هستم و خواهم بود و تحت هر 
شــرایطی از این تیم حمایت می کنم چون جوانی خود را در این تیم گذاشتیم و با تمام وجود 

استقلال را دوست داشته و دارم.
اگر سمتی در استقلال داشتم به نوعی دیگر حمایت می کنم و حالا که سمتی ندارم به نوعی 
دیگر. برای این که شاید روزی دوباره به عنوان سرمربی به استقلال برگردم قطعاً از تجربه گذشته 
استفاده خواهم کرد ولی در مجموع تحت هر شرایطی همه ما پیشکسوتان از تیم حمایت خواهیم 

کرد تا استقلال بتواند به هدفش که قهرمانی است دست پیدا کند.
محمــود فکری در پایان گفت: چند پیشــنهاد از تیم های مختلــف دارم اما فعلًا در منزل 
اســتراحت می کنم. در هفته های گذشته چند پیشــنهاد از لیگ یک و لیگ برتر داشتم که با 
توجه به نزدیک شدن به پایان فصل همه چیز به بعد از لیگ موکول شده و باید ببینم در آینده 

چه اتفاقی رخ خواهد داد.
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دلار  59.600

یورو 66.400

پوند  77.650

درهم  17.350

لیر  1.850

سکه  تمام  40.400.000

سکه نیم  23.100.000

سکه ربع  14.650.000

سکه یک گرمی  6.450.000

قیمت ارز بازارآزاد  )تومان(

گجت جدید شیائومی یک چراغ 
خواب هوشمند است

شیائومی چراغ خواب هوشمند MIJIA Night Light 3 را در 
چین عرضه کرد. باتری لیتیومی این گجت تا 8 ماه بدون نیاز 

به شارژ مجدد کار می کند.
کمپانی شیائومی که در عرضه انواع گجت ها و لوازم خانگی 
تحت برند »میجیا« ید طولایی دارد؛ به تازگی از سومین نسل 
چراغ خواب هوشمند MIJIA Night Light رونمایی کرد. برخلاف 
مدل پیشین، این یکی طراحی گرد و زوایای قابل تنظیمی دارد 
که باعث پخش بهتر نور در محیط می شود. همچنین دارای 

دو سطح نوری کم و زیاد است تا کاربران بتوانند متناسب با 
شرایط و سلیقه خود از آن استفاده کنند.

چراغ خواب جدید شــیائومی سنســورهایی دارد که تا 
زاویــه ۱۲۰ درجه، حضــور افراد را حــس می کنند. دامنه 
کارکــرد این حســگرها از جلو ۵ متــر و از کناره ها 3 متر 
 اســت. با زدن یــک دکمه کــه روی چراغ وجــود دارد، م

ی توانید آن را روی حالت های خاموش، همیشــه روشــن یا 
سنسور-محور قرار دهید.

صاحب امتیاز: موسسه مطبوعاتی دانش پیام بامداد نوین
مدیر مسئول: کریم حسن پور

سردبیر: جمشید بیرامی 
چاپ: جام جم

آدرس: تهران، بلوار مرزداران، خیابان ایثار ، انتهای کوچه مالک، پلاک 61
  : Avaayeeghtesad@gmail.com           021 49105666  :تلفن

گستره توزیع : سراسری     
    شرکت توزیع : نشر گستر 

Gmail

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران
سه شنبه 1403/02/11
شماره : 1627

فروش کدام 
املاک شامل 
مالیات بر عایدی 
سرمایه نمی شود؟
با اصلاح برخی مواد در 
مجلس، طرح مالیات بر عایدی 
سرمایه که به عنوان طرح 
ضدتورمی و ضددلالی شناخته 
می شود، برای تایید راهی 
شورای نگهبان شد اما برخی با 
شبهه افکنی مدعی شدند که 
این طرح ضد مردمی است اما 
معافیت های مالیاتی که در نظر 
گرفته شده نشان می دهد که 
بخش بسیار اندک مردم شامل 
این نوع مالیات می شود، در 
اینفوگرافی زیر فروش املاکی 
که معاف از مالیات هستند، 
مشخص شده اند.

عاطفه دهقان   | این شاسی بلند برقی زبان طراحی 
آینده برند فولکس واگن را به تصویر می کشد.

فولکس واگن به عنوان یکی از فروشــندگان بزرگ خودرو در 
چین، قصد دارد در نمایشــگاه خودروی پکن ۲۰۲۴ نیز حضور 
پررنگی داشــته باشد. این برند با آماده سازی یک مدل مفهومی 
تازه به نام آی دی .کُد )ID.Code( دست به آفرینش یک محصول 
عجیب زده است. اما هیچ ویژگی عجیبی در طراحی بدنه بیرونی 
یا حتی کابین آن یافت نمی شود و صرفا با زبان طراحی جدید این 
برند طرف هستیم. آنچه این شاسی بلند تازه را که مخصوصا برای 
بازار چین توسعه خواهد یافت، عجیب می کند، قدرت ماورایی آن 

با نام »چشمان سه بعدی« است.
تصور شــما پس از شــنیدن این عبارت چیســت؟ چشمان 
سه بعدی فولکس واگن تعریف کننده از سیستم تعاملی و ادراکی 
نورپردازی این خودرو به شمار می رود که به گفته سازنده بخشی 
از آینده خودروهای خودران این شــرکت خواهد بود. نوار نوری 
)چراغ( سفیدرنگی که دو چراغ اصلی را به هم متصل کرده است، 
»ابر نوری« نام دارد که شامل ۹۶۷ عدد چراغ LED می شود. ابر 
نوری می تواند با ایجاد تصاویر مختلف U شکل که با عنوان »چشم« 
شناخته می شوند، حالت نگاه کردن به جهت های مختلف را ایجاد 

کند )احتمالا چیزی شبیه بی ام و i ویژن دی(.

چشــمان ایــن فولکس واگن به صورت یکپارچه با سیســتم 
»نمایشگر نور« آن کار می کند که در نگاه اول، تشخیص دادن آن 
غیرممکن است. نمایشگر نور در حقیقت فرورفتگی زیر ابر نوری 
محسوب می شود که درحالت خاموش، تفاوتی با یک صفحه عادی 
بدنه ندارد اما وقتی روشن شود، می تواند اطلاعاتی مانند وضعیت 
آب وهوا یا تصاویر شکوفه های بهاری را به نمایش دربیاورد. این 
نمایشــگر بزرگ می تواند واکنش راننده به رفتار راننده مقابل را 

هم در قالب ایموجی یا شکل نمایش دهد.
اگر توانایی چشمان خمار و واکنش های ID.Code برایتان کافی 
نبود، فولکس واگن یک ویژگی هوشمند دیگر را با نام »پنجره های 
هوشمند« در شاسی بلند خود گنجانده است. آی دی.کد با تکیه 
بر فناوری خود، در نقاط مختلف روی شیشه خودرو پنجره هایی 
را ایجاد می کند که یک کاراکتر انســانی را نمایش می دهد و با 

نزدیک شدن کاربر، با او تعامل می کند.
به طور خلاصه، آی دی.کد به چشــمان دیجیتال، نمایشــگر 
واکنش دهنده و سیســتم سخنگو روی شیشه مجهز شده است. 
هرچند تمام این ویژگی ها جذاب و خاص به نظر می رســند اما 
سلاح اصلی این خودرو چیز دیگری محسوب می شود. به گفته 
فولکس واگن این فناوری ها به عنوان بخشی یک ویژگی پنهان و 
ویژه به شمار می روند که غیرقابل لمس هستند و کاربر را غافل گیر 

می کنند. طراحی و فناوری جدید هم بخشی از همین ویژگی ها 
خواهد بود. به این ترتیب، فولکس واگن قصد دارد ارتباط انسان وار 

و تعامل را به آینده سرشار از هوش مصنوعی بیاورد.
مجموعه دوربین ها و حسگرهای نصب شده روی این خودرو 
امکان بهره وری از سیســتم خودران سطح ۴ را برای آن فراهم 
می کنند. چشم ها و نمایشگر صفحه هم می توانند در ارتباط میان 

آی دی.کد با خودروها یا زیرساخت ها مفید واقع شود.
صندلی هــای جلــو در آی دی.کــد امــکان چرخش ۱8۰ 
درجــه ای را برای سرنشــینان فراهم می کننــد. به این ترتیب، 
شاســی بلند فولکس واگن به مکانی برای محاوره تبدیل خواهد 
شــد؛ چه این محاوره با انسان ها باشــد یا سیستم های داخلی 
 خودرو. ســازنده برای هماهنگی بیشتر المان های خودرو مانند 
طراحی و مهندسی با هدف خلق آن، به زبان طراحی نوآورانه ای 
روی آورده که پلی میان یک گرن تورر و یک شاســی بلند ایجاد 

می کند.
بــا وجود امکانات جــذاب، این خودرو یــک مدل مفهومی 
محسوب می شود که آینده آن نامشخص است. شاید از فناوری ها 
آن در مدل ها آینده فولکس  واگن اســتفاده شــود یا شاید زبان 
 طراحی آینده این شــرکت به سمت آی دی.کد سوق پیدا کند.
 درهرصورت مطمئن هستیم که فولکس واگن به دنبال تغییر است.

فولکس واگن آی دی کُد کانسپت توانایی دیدن دارد

  اینفوگرافیک

قیمــت طلا )۲۹ آوریــل( در حالی کاهش یافت که 
سرمایه گذاران منتظر سرنخ های بیشتر در مورد زمان ارائه 
اولیــن کاهش نرخ بهره فدرال رزرو ایالات متحده بودند 
و ثابت مانــدن دلار آمریکا قیمت طلا را برای خریداران 

خارجی مقرون به صرفه نمی داند.
 هــر اونس طلا با ۰.3 درصد کاهش به ۲3۲8 دلار و 
۲۰ ســنت رسید و هر اونس طلای آمریکا با ۰.3 درصد 

کاهش به ۲33۹ دلار و ۷۰ سنت رسید.
دلار آمریکا در برابر رقبــای خود ۰.۱ درصد افزایش 
یافت. دلار قوی تر، طلای با قیمت دلار را برای خریداران 

ارزهای دیگر، گران تر می کند.
شاخص قیمت هزینه های مصرف شخصی ایالات متحده 
در ماه گذشته مطابق با پیش بینی ها ۰.3 درصد افزایش 
یافت و بعید اســت انتظارات مبنی بر اینکه فدرال رزرو 
کاهش نرخ بهره را تا ســپتامبر متوقف کند، تغییر دهد. 
کاهــش نرخ بهره جذابیت نگهداری شــمش های بدون 
بازده را افزایش می دهد.انجمن طلای کشور چین اعلام 
کرد مصرف طلای چین در سه ماهه اول نسبت به سال 
گذشته نزدیک به ۶ درصد افزایش یافته است. دلالان طلا 
در هند هفته گذشته برای اولین بار طی دو ماه، به دلیل 
عقب نشینی قیمت های داخلی خریداران را جذب کردند.

سود صنعتی چین در ماه مارس کاهش یافت و رشد را 
در سه ماهه نسبت به دو ماه اول کاهش داد و تردیدها را در 
مورد قدرت بهبود دومین اقتصاد بزرگ جهان افزایش داد.

طبق گزارش رویترز، در بازار سایر فلزات ارزشمند، نقره 
با ۰.۲ درصد کاهش به ۲۷.۱۲ دلار در هر اونس رســید، 
پلاتین ۰.۱ درصد کاهش یافت و به ۹۱۵ دلار و ۱۰ سنت 
رسید، در حالی که پالادیوم ۰.8 درصد کاهش یافت و به 

۹۴۶ دلار و ۷۵ سنت رسید.

دلار دست انداز طلای 
جهانی شد

نفت در اوایل معاملات آسیایی روز دوشنبه کاهش یافت 
و به این ترتیب، تمامی سودهای روز جمعه را باطل کرد.

 به نقل از اینوستینگ، قیمت نفت در اوایل معاملات 
آسیایی روز دوشنبه کاهش یافت و به این ترتیب، تمامی 
سودهای روز جمعه را باطل کرد. بهای معاملات آتی نفت 
برنــت با ۱ دلار یا ۱.۱ درصد کاهش، به 88.۵۰ دلار در 

هر بشکه رسید و سپس به سطح 88.۵۵ دلار بازگشت.
همچنین معاملات آتی وســت تگــزاس اینترمدیت 
)WTI( با 8۴ ســنت یا ۱ درصــد کاهش، به 83.۰۱ دلار 

در هر بشکه رسید.
بررســی ها حاکی از آن است که مذاکرات اخیر صلح 
اســرائیل و حماس در قاهره، از میزان نگرانی ها پیرامون 
درگیری گسترده تر در خاورمیانه کاسته است و داده های 
تورم آمریکا نیز چشم انداز کاهش نرخ بهره را در آینده ی 

نزدیک کمرنگ کرده است.
تونی ســیکامور، تحلیلگر بازار IG، افزایش تلاش ها به 
منظور میانجیگری برای آتش بس بین اسرائیل و حماس 
را عامل تعدیل تنش های ژئوپلیتیکی معرفی کرد که منجر 
به بازگشایی ضعیف در روز دوشنبه شد. به گفته ی یک 
مقام حماس به رویترز، هیئتی از ســوی حماس در روز 
دوشنبه برای گفتگوهای صلح از قاهره بازدید خواهد کرد.

همچنیــن بنا به اعلام وزیر امور خارجه ی اســرائیل 
در روز شــنبه، در صورت توافق بین این دو کشــور، که 
آزادی گروگان های اســرائیلی را در پــی دارد، حمله ی 
برنامه ریزی شــده به رفح ممکن اســت به تعویق بیفتد؛ 
ناگفته نماند که رفح جایی است که بیش از یک میلیون 
آواره ی فلســطینی در آن پناه گرفته اند.سخنگوی کاخ 
ســفید نیز از پذیرش اســرائیل مبنی بــر بذل توجه به 
نگرانی های ایالات متحده در مورد اثرات انســانی تهاجم 
احتمالــی خبــر داد.بازارها همچنین منتظر بررســی 
سیاست فدرال رزرو ایالات متحده در اول ماه مه هستند.

 ســیکامور همچنین به نقش کلیدی برخی مقامات در 
نشســت کمیته ی بازار آزاد فدرال این هفته خاطرنشان 
کرد که انتظار می رود لحن جنگ طلبانه تری را به همراه 

داشته باشد.«

نفت هر چه رشته بود 
پنبه شد!

گروه جدیدی از موشک های بزرگ »استارشیپ« 
شرکت »اسپیس ایکس« که قرار است به سوی ماه 
پرتاب شــوند، می توانند آینده اکتشافات قمری را 

متحول کند.
 به نظر می رســد که در آینده قرار است با فصل 

جدیدی از اکتشافات قمری روبه رو شویم.
به نقل از فوربس، کاوشگران آمریکایی شمارش 
معکوس را برای پرتاب موشک به ماه آغاز کرده اند. این 
موشک ها به فناوری های پیشرفته ای مجهز هستند که 
زمینه را برای شاخه جدیدی از تمدن فراهم می کنند 

تا زندگی را به دهانه های باستانی ماه ببرند.
نســل جدید موشــک هایی که قرار است اواخر 
سال جاری پرتاب شوند، سیستم های نقشه برداری 
و عکاسی سه بعدی را در بر دارند تا به جست وجوی 
گران بهاترین گنجینه ماه یعنی آب بپردازند. همه این 
پیشاهنگ ها رباتیک خواهند بود و به منظور ساختن 
پایگاهی برای فضانوردان طراحی شده اند که حدود دو 

سال بعد به کاوش در ماه خواهند پرداخت.
پروفســور »کیپ هاجز«مدیر دانشکده زمین و 
اکتشاف فضایی در »دانشگاه ایالتی آریزونا«)ASU( که 
این دانشکده را به یکی از مراکز پیشرو در مطالعات 
فضایی آمریکا تبدیل کرده است، گفت: یک انقلاب 
سریع رباتیک روی زمین همراه با برنامه هایی برای 
ســاخت رباتیک ســکوهای فرود، آزمایشگاه های 
علمی و زیســتگاه ها در اطــراف قطب جنوب ماه، 
به این مرحله جدید از شناسایی ماه کمک خواهد 
کرد. پیشــرفت های ســریع در ایجاد گروه هایی از 
ربات های به هم پیوسته مبتنی بر هوش مصنوعی در 
شبکه های جهانی رباتیک که به آنها امکان می دهد 
از یکدیگر بیاموزند، قلمرو رباتیک فضایی و آینده آن 

را بازسازی می کند.
این انقلاب چندوجهی، راه را برای ربات ها هموار 
می کند تا اولین کمپ های پایگاه انسانی را پیش از 
فرود آمدن فضانوردان نسل جدید روی ماه بسازند.

یک انقلاب هم زمــان در پروازهای فضایی، این 
رقابت هزاره جدید را به ســوی ماه تقویت می کند. 
هاجــز ادامه داد: به رغم انفجارهای بزرگی که برای 
سه پرواز آزمایشی اولیه موشک »استارشیپ«شرکت 
»اسپیس ایکس«و کپســول آزمایشی این موشک 
دومرحلــه ای رخ دادنــد، یک شــگفتی در حوزه 
فناوری اســت.وی افزود: اندازه این موشک، یکی از 
کلیدهای ارزشــمند آن برای اکتشافات سیاره ای 
آینده و اســتقرار روی سیاره هاست. خواه در حال 
بررسی ساخت پایگاه های پژوهشی دائمی روی ماه 
باشیم، خواه در حال ساخت شهرهایی روی مریخ، 
نیــاز به حمل و نقل انبوه تجهیزات و مواد از زمین 
وجود دارد. استارشــیپ طوری طراحی شده است 
که این کار را بهتر از سایر وسایل نقلیه رقیب انجام 
دهد.حرکت انفجاری استارشیپ از آزمایشگاه های 
طراحی اسپیس ایکس به ســوی تصاحب رهبری 
جهان در پروازهای فضایی، مشــابه روزهای نیمه 
اول عمر ناســا در رقابت با روس ها برای رسیدن به 
ماه اســت.هاجز گفت: وقتی ابرموشک استارشیپ 
شرکت اسپیس ایکس ماموریت خود را به سفارش 
ناسا برای بردن فضانوردان »آرتمیس«)Artemis( به 
مدار ماه و دهانه های برخوردی اطراف قطب جنوب 
آن به پایان  برســاند، شکی نیست که به عنوان یک 
انقلاب بزرگ در پروازهای فضایی انســان در طول 
تاریخ ثبت خواهد شــد.مقامات ناسا می گویند در 
پیش نمایشی از ماموریت آرتمیس 3 که برای اولین 
بار از قرن گذشــته قرار است دو فضانورد آمریکایی 
را به ماه برساند، استارشیپ به عنوان یک زیستگاه 
روی سطح ماه برای ماموریت های اولیه آرتمیس و 
به عنوان یک پایگاه فضایی در حال چرخش به دور 
ماه عمل خواهد کرد.هنگامی که برترین مهندسان 
پرواز فضایی اسپیس ایکس، دانشمندان پیشتاز ناسا 
و کارشناسان برجسته فضایی در سراسر دانشگاه های 
آمریکا از جمله پروفسور هاجز به یکدیگر پیوستند تا 
مراحل بعدی اکتشاف فرازمینی را پیش بینی کنند، 
تصویری را از اولین سکونت گاه های انسانی روی ماه 
و بعــدا روی مریخ ارائه دادند. که در اطراف گروهی 
از موشک های استارشیپ ساخته خواهند شد.آنها 
در یک مقاله مشــترک نوشتند: یکی از جنبه های 
منحصربه فرد استارشــیپ، ظرفیت آن برای انتقال 
افراد به سطح سیاره ها در مقیاس بزرگ است. این 
ویژگی می تواند به توسعه حضور پایدار روی سطح 
ماه سرعت ببخشد. استارشیپ های سرنشین دار دارای 
فضایی به مساحت ۱۱۰۰ متر مکعب خواهد بود که 

بیشتر آن برای سکونت انسان استفاده خواهد شد.
اسپیس ایکس در راهنمای کاربران استارشیپ 
نوشت: این فضا قابل سکونت تر از »ایستگاه فضایی 
بین المللی« است و هر کدام از استارشیپ های آینده 
می توانند تا ۱۰۰ نفر را از زمین به مدار پایین زمین و 
سپس به ماه منتقل کنند. استارشیپ ها به کابین های 
خصوصی، فضاهای مشترک بزرگ، انبارهای متمرکز، 
پناهگاه های طوفان خورشیدی و فضای مخصوص 

مشاهده محیط بیرون مجهز خواهند شد.

داستان اکتشاف ماه 
تغییر خواهد کرد!

بعد از مدت ها غیبت، HTC با یک 
گوشی جدید به بازار برمی گردد

به زودی گوشی جدید HTC رونمایی می شود. این محصول که احتمالاً 
HTC U24 نام داشته باشد، یک میان رده جذاب با امکاناتی قابل توجه است.
شواهد حاکی از آن اســت که شرکت HTC پس از مدت ها غیبت، 
به زودی از گوشی هوشمند جدید خود رونمایی خواهد کرد. این دستگاه 
به تازگی در لیست نتایج بنچمارک Geekbench و همچنین وب سایت 

صدور گواهینامه بلوتوث SIG مشاهده شده است.
این گوشی که با شماره مدل 2QDA100 شناخته می شود، به احتمال 
زیاد جانشین HTC U23 سال گذشته خواهد بود و نام نهایی آن ممکن 
است HTC U24 یا Pro U24 باشد. نتایج بنچمارک Geekbench برای 
این مدل، امتیاز 1095 در بخش تک هسته ای و 3006 در بخش چند 
هسته ای را به نمایش می گذارد. این امتیازها نشان از یک میان رده قدرتمند 
دارد که کاملاً با گوشی اچ تی سی Pro 22 Desire دو سال پیش آن ها 

فاصله دارد و به مدل اچ تی سی Pro U23 نزدیک است.
در مورد گوشی جدید HTC چه می دانیم؟

 Snapdragon انتظار می رود این گوشی هوشمند از تراشه قدرتمند
Gen 7 3 کوالکام بهره ببرد که شــامل یک پردازنده مرکزی هشــت 
هسته ای و پردازنده گرافیکی مجتمع Adreno 720 می شود. همچنین 
12 گیگابایت رم و سیستم عامل اندروید 14 از دیگر ویژگی های کلیدی 
آن هستند. با در نظر گرفتن تراشه Gen 7 Snapdragon 1 به کار رفته 
در U23 سال گذشته، می توان انتظار جهش قابل توجهی در عملکرد 

Pro U24/U24 آینده را داشت.
گواهینامه بلوتوث SIG نیز پشتیبانی گوشی اچ تی سی از نسل جدید 
بلوتوث یعنی نسخه ۵.3 را تایید می کند که به ارتقای گزینه های اتصال 

آن می انجامد.
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